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Desenvolupament de la sessió 

El president informa que el senyor Germán Alonso Cantorné, del GMDICV-EUiA, ha 
demanat ser rellevat del seu càrrec de conseller. Li agraeix, en nom del Consell 
Plenari, del Districte d’Horta-Guinardó i de l’Ajuntament de Barcelona la seva dedicació 
a les tasques de conseller i les valora molt positivament. Per acabar, li lliura una 
reproducció en miniatura de la façana de la seu del Districte.  

(La sala aplaudeix.) 

El senyor Germán Alonso Cantorné, del GMDICV-EUiA, manifesta que està molt agraït 
a aquest consistori, ja que les tasques que hi ha desenvolupat li han permès aprendre 
molt. Subratlla que aquest grup de consellers és magnífic. En aquest sentit, malgrat 
que admet que tenen diferències ideològiques importants, remarca que la manera de 
relacionar-se entre ells és civilitzada i no té res a veure amb la situació que va succeir 
ahir a l’Audiència pública amb el grup feixista, cosa que no han de permetre que hi 
torni a passar. Per acabar, dóna les gràcies a tots i afirma que continuarà estant aquí. 

(La sala aplaudeix.) 

A) Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta de la sessió anterior.  

B) Part informativa: 

a) Cartipàs 

Donar compte del Decret de l’Alcaldia del 28 de maig de 2013, mitjançant el qual 
es nomena membre del Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó el Sr. 
Antonio Salado Pérez, en substitució del Sr. German Alonso Cantorné 

El president dóna compte del Decret d’Alcaldia, mitjançant el qual es nomena com a 
conseller al senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, en substitució del senyor 
Germán Alonso Cantorné, del GMDICV-EUiA. Li dóna la benvinguda i diu que els 
tindrà a tots pel que necessiti. 

Pressa de possessió del Sr. Antonio Salado Pérez com a conseller del Districte 
del Grup Municipal d’ICV-EUiA 

El president manifesta que el conseller ha donat compliment als requisits previstos a 
les normes reguladores de funcionament dels districtes per poder accedir al càrrec i, 
en especial, a la presentació de les corresponents declaracions per al registre 
d’interessos, i que resta assabentat del règim de prohibicions i incompatibilitats que li 
resulten d’aplicació de conformitat amb l’ordenament jurídic vigent. Pregunta al 
conseller si l’afecta alguna prohibició o incompatibilitat per a l’exercici dels càrrecs 
públics de conformitat amb allò que s’estableix sobre el particular en l’ordenament 
jurídic vigent.  

El senyor Antonio Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, contesta que no li afecta cap 
qüestió d’incompatibilitat. 

El president anuncia que el conseller ha de prestar jurament o promesa de conformitat 
amb allò que disposa el Reial Decret 707/1979, de 5 d’abril, pel qual s’estableix la 
fórmula del jurament en càrrecs i funcions públiques. Diu que pot utilitzar la fórmula 
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següent: «Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les 
obligacions del càrrec de conseller del Districte d’Horta-Guinardó, amb lleialtat al rei, i 
respectar i fer respectar la Constitució, l’Estatut d’autonomia de Catalunya i la Carta 
municipal de Barcelona?» 

El senyor Salado ho promet per imperatiu legal. 

El president dóna possessió del carrer al senyor Salado. 

(La sala aplaudeix.) 

b) Despatx d’ofici 

c) Comunicació de les resolucions incloses en el despatx d’ofici 

El Consell se n’assabenta. 

d) Informes 

3. De la regidora del Districte sobre l’estat del Districte 

La regidora explica que l’informe està dividit en dues parts: la primera de repàs dels 
projectes més destacats que el govern municipal ha impulsat en aquests dos anys de 
mandat; i la segona, en la qual repassarà les activitats que s’han fet al Districte des del 
darrer Plenari. 

Pel que fa a la primera part, dóna a conèixer que han estructurat els projectes més 
destacats en els tres àmbits que són els pilars fonamentals d’actuació d’aquest govern: 
la reactivació econòmica; la idea que Barcelona ha de ser la ciutat de les persones; i la 
regeneració urbana.  

Reactivació econòmica. En destaca dos projectes: 

El primer, donar a conèixer els onze barris d’Horta-Guinardó a través de la idea que el 
Districte d’Horta-Guinardó és la ciutat de l’aigua. Explica que els onze barris del 
Districte són molt diversos i diferents, però l’aigua és l’element que han tingut en comú 
al llarg de la història.  

El segon, desenvolupar i implementar l’estratègia de promoció econòmica i cultural del 
Districte d’Horta-Guinardó, concretat en dos plans: el Pla de promoció turística i 
cultural i el Pla d’acció comercial. Especifica que l’objectiu més important del Pla de 
promoció turística i cultural d’Horta-Guinardó és posicionar el Districte en aquest àmbit. 
En aquesta línia, posa en relleu algunes de les actuacions que han estat impulsant 
com són, primera, el disseny de 9 itineraris, vinculats als diferents barris del Districte, 
per a les persones que s’hi vulguin passejar i, segona, l’elaboració de rutes històriques 
i culturals i també de caire paisatgístic, que han fet amb la col·laboració del Grup 
d’Estudis El Pou, l’objectiu de les quals és posar de manifest el pes que té el medi 
ambient en aquest Districte.  

Remarca també el projecte «Horta-Guinardó, de cinema» que han dut a terme amb la 
col·laboració de la Film Commission i de l’Escola de Turisme i que té com a objectiu 
treballar perquè el sector de l’audiovisual, de la producció, dels llargmetratges i dels 
curtmetratges vegi aquest Districte com un espai on poder rodar pel·lícules. Fa saber 
que també han potenciat la pàgina web, les xarxes socials i alguns productes 
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segurament més tradicionals com, per exemple, el fulletó, que han imprès en diferents 
idiomes, on destaquen punts d’interès i rutes, pensant en la ciutadania de Barcelona i 
en els veïns i les veïnes del Districte.  

En relació amb el Pla d’acció comercial «Horta-Guinardó aixeca la persiana», 
assegura que han centrat molts esforços a donar suport i a potenciar el comerç de 
proximitat que és una activitat important al Districte i que genera molts llocs de treball. 
Dóna a conèixer que aquest Pla inclou formació per als comerciants, la qual ja s’ha 
posat en marxa i ha obtingut una molt bona valoració per part d’aquests comerciants, 
així com també diferents materials de promoció de cada una de les associacions i dels 
eixos comercials que hi ha al Districte.  

Destaca la pàgina web, que és pionera a tota la ciutat, i que és una molt bona eina, ja 
que dins els diferents apartats hi ha el directori de tots els comerços amb la seva 
ubicació en el mapa del Districte. Informa que també han fet l’estudi i implementaran 
un conjunt de mesures de caire urbanístic que han d’afavorir la consolidació de les 
zones comercials i també han impulsat diferents entitats de comerç.  

Els proposa que vegin el vídeo que han elaborat amb els comerciants del Districte, en 
el qual expliquen totes aquestes propostes i on els comerciants tenen un paper molt 
actiu, ja que aquest Pla no tindria sentit sense la seva complicitat com tampoc no 
podria ser possible sense la Taula Tècnica de Comerç, que és un espai on es 
coordinen amb els comerciants i d’on ha sortit també aquest Pla. 

La idea que Barcelona ha de ser la ciutat de les persones. Es centra en tres aspectes: 
l’atenció de les persones; la promoció de la capacitació i formació de les persones; i el 
suport i l’impuls de la societat civil.  

Pel que fa a l’atenció a les persones, destaca el projecte «Radars», que estan 
implementant en diferents barris del Districte, el qual, a través d’una xarxa de 
complicitat i de proximitat amb els comerciants i els veïns i les veïnes, té com a 
objectiu ajudar i acompanyar la gent gran que hi ha al Districte perquè puguin 
continuar vivint sols, si és que així ho desitgen.  

També posa en relleu el projecte «Salut i convivència», que és una iniciativa pionera a 
tota la ciutat de l’Associació de Veïns de Sant Genís dels Agudells i que han fet 
conjuntament amb Medi Ambient, i es tracta que un grup de malalts mentals de 
l’Hospital Mare de Déu de la Mercè fa el manteniment de més de mil metres quadrats 
de parterres al barri de Sant Genís. Posa en valor el treball d’aquestes persones així 
com també el que costa el manteniment de l’espai públic.  

Remarca també el projecte «Temps de barri, temps per a tu», que és una iniciativa que 
treballen amb el Consell de Discapacitats del Districte, que està adreçat a persones 
adultes que tenen a càrrec seu a persones amb discapacitat i a persones amb 
diversitat funcional perquè aquestes persones cuidadores puguin tenir un temps de 
lleure.  

En l’àmbit de la promoció, capacitació i formació de les persones, fa saber que han 
estat impulsant les activitats dels centres cívics i dels casals de barri del Districte, 
algunes de les quals han adequat a uns preus encara més socials, sobretot, pel que fa 
als cursos d’idiomes i de noves tecnologies i també tota la formació enfocada a la 
possible ocupació, ja que consideren que en el marc de crisi econòmica actual els 
centres cívics no només han de ser lúdics, sinó que han de tenir un fort contingut de 
formació i capacitació personal. 
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Pel que fa al suport i impuls de la societat civil, afirma que per al govern municipal és 
molt important que hi hagi una societat civil organitzada que sigui forta, que pugui 
treballar conjuntament amb el Districte per donar resposta a les necessitats socials 
actuals. En aquest sentit, posa en relleu els projectes de creació d’un espai polivalent 
al barri de Montbau perquè les entitats de Montbau es puguin trobar i puguin generar 
encara més activitat, i el Casal de la Teixonera.  

Regeneració urbana.  

Destaca els projectes més emblemàtics que han estat impulsant com són les 
reurbanitzacions del carrer de Santa Otília, al barri de la Font d’en Fargues, de la plaça 
Vista Park, al barri de Can Baró, i de la plaça Maragall, així com també la urbanització 
de la plaça Salvador Allende i els carrers de l’entorn.  

Posa en relleu l’actuació que han fet al carrer Penyal, a la vora del parc del Tres 
Turons, que ja és un primer espai de trobada, sobretot, per als més petits, i la 
recuperació de la tradicional font de la Font d’en Fargues i anuncia que ara iniciaran un 
procés per rehabilitar el quiosc modernista i per recuperar tot l’espai. Finalment, 
comunica l’acabament de les obres de la urbanització de l’avinguda de l’Estatut i el seu 
parc.  

Afirma que, en els dos propers anys, volen continuar treballant amb el 
desenvolupament del parc dels Tres Turons. Assenyala que han estat treballant d’una 
manera important perquè s’acabin les obres de l’illa UA3 del Mercat del Guinardó. 
Anuncia que la reforma de la plaça Eivissa començarà a veure la llum en els propers 
mesos, així com també ho farà la remodelació dels interiors de l’illa Sidó i Lledoner, del 
barri de Sant Genís dels Agudells. Afegeix que també faran la rehabilitació i millora del 
Mercat de la Vall d’Hebron i que dins l’àmbit dels plans de millora està el projecte de la 
plaça Raimon Casellas, les placetes de Montbau i la demanda de col·locació de les 
escales mecàniques i l’ascensor del carrer Telègraf. 

Informa sobre les actuacions que han desenvolupat les diferents àrees des del darrer 
Consell Plenari de la manera següent: 

En l’àmbit d’Urbanisme, Manteniment, Via Pública, Mobilitat, Sostenibilitat i Seguretat, 
han fet l’arranjament dels carrers Trueba i Segur i s’ha millorat la zona d’aparcament, 
les voreres, l’accessibilitat i la senyalització. També han fet obres de millora del 
clavegueram del carrer Fastenrath i la neteja del solar del torrent de Lligalbé, cosa que 
no ha estat fàcil, ja que es tracta d’un solar privat, però que, a instàncies de 
l’Ajuntament de Barcelona i amb una implicació i una feina feta amb la propietat, han 
aconseguit que es netegi el magatzem de deixalles i que s’enderroquin les 
construccions que hi havia.  

Destaca també el treball de millora constant del mobiliari urbà a l’espai públic, així com 
les petites actuacions que han fet per millorar l’accessibilitat al Districte i en posa com 
a exemples les baranes i els terres rugosos que han posat en carrers amb molt 
pendent perquè les persones no rellisquin. Assenyala que han fet 159 actuacions de 
neteja i de desbrossament en solars municipals, així com també diferents 
manteniments dels equipaments municipals del Districte com ara la millora de la 
ventilació de la Biblioteca de Juan Marsé.  

En l’àmbit de la Ciutadania, Emprenedoria, Cultura i Promoció del Districte, remarca la 
celebració del cinquè aniversari dels casals de la gent gran d’Horta, de la Vall 
d’Hebron i del Baix Guinardó, en els quals han participat 3.200 persones i s’han 
organitzat moltes activitats obertes a tota la ciutadania. Posa en relleu la solidaritat de 
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la gent gran del Districte que ha recollit 1.200 quilos de menjar per a diferents entitats 
socials del Districte. 

Fa saber que els Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Urbana, amb la complicitat i l’impuls 
del govern del Districte, han organitzat diferents sessions per a la gent gran en les 
quals els han donat consells perquè no siguin víctimes de determinats robatoris, així 
com també van fer una sessió informativa sobre les preferents, que va donar una 
persona de l’Associació d’Usuaris de Bancs i Caixes i Assegurances de Catalunya, la 
qual també ha assessorat als afectats. 

Pel que fa a les persones amb discapacitat, informa que el projecte «Temps per a tu» 
ha tirat endavant i també destaca el Pla de reserves públiques d’aparcament per a 
persones amb discapacitat, elaborat pel Consell de Discapacitats del Districte.  

En l’àmbit de Promoció de les Dones i de la Igualtat, destaca la cloenda de la tercera 
edició del programa «Troba’t» al Centre Cívic del Guinardó, en què s’han fet 20 
sessions adreçades a dones que estan en situacions de molta vulnerabilitat i en valora 
positivament els resultats obtinguts.  

En l’àmbit de l’Educació, comunica que ja s’ha iniciat la campanya d’inscripció escolar, 
en la qual hi ha 745 grups, s’ofereixen 3.609 places i la demanda és de 2.364 
alumnes. Dóna a conèixer el programa «Èxit» de repesca per a aquest estiu, que el 
tiraran endavant els IES Mundet, Ferran Tallada, Francisco Goya, Joan Brossa, 
Prínceps de Girona, Vall d’Hebron i Josep Pla, amb l’objectiu que els estudiants d’ESO 
tinguin un suport a l’estiu perquè puguin tenir èxit al setembre. També destaca els 
patis oberts a l’estiu a les escoles de la Font d’en Fargues i del Torrent d’en Melis.  

Subratlla el projecte, que es fa en col·laboració entre el Districte i les escoles, sobre 
els camins escolars i els entorns segurs, que ja han iniciat el passat mes de maig les 
escoles Arc Iris, Àngels Garriga, Font d’en Fargues i l’escola bressol Tres Turons, i 
que serveix per garantir que els alumnes no tinguin problemes de seguretat viària quan 
vagin a l’escola. Dóna a conèixer la campanya «Vacances d’estiu» dels casals d’estiu, 
adreçada a les famílies, amb 38 entitats de lleure del Districte homologades i 16.000 
places. Posa en valor la celebració del Dia Internacional del Joc, que va tenir lloc el 25 
de maig.  

Remarca les diferents festes i activitats que ha organitzat el comerç al carrer i el Pla 
d’acció comercial i també les 12 de festes majors que es fan al Districte. Posa en relleu 
els 16 concerts del Cicle de Clàssica d’Horta-Guinardó, que és un certamen que es 
consolida cada vegada amb activitats de més qualitat, on hi col·laboren també entitats 
i escoles de música del Districte, el Certamen Llobet, l’Associació d’Amics de Música 
de Barcelona, l’Escola de Música Virgínia Blanc, UT Centre d’Estudis Musicals, Escola 
de Música Pausa i Estudis de Música Tritó. Per acabar, destaca també el Setzè 
Concurs de Cantautors al Centre Cívic Matas i Ramis, que es consolida i va donant 
oportunitats a futurs artistes d’aquí. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, es lamenta que la regidora només 
informa de les actuacions que s’han fet, però, en canvi, no diu res de les coses que 
s’han perdut pel camí com, per exemple, la circulació dels busos de barri diumenges i 
festius o el model d’escoles bressol que sempre ha tingut aquesta ciutat. Remarca que 
algunes coses s’han salvat com, per exemple, algunes línies de P3 que perillaven, 
gràcies, però, a la pressió dels grups de l’oposició, de les AMPA i de les escoles. 

Manifesta que el balanç de l’actuació del govern del Districte fins ara ha estat més 
aviat trist, malgrat que s’han fet actuacions. Esperen que en els dos anys que els 
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queden de mandat, facin més atenció a allò que realment necessita el Districte i que 
es recuperin les inversions en barris que han estat oblidats històricament com, per 
exemple, Sant Genís dels Agudells, la Teixonera i Can Baró.  

Es congratula que finalment es faci la remodelació de la plaça Eivissa, que aquesta 
vegada ha comptat amb la participació dels veïns i de les veïnes. Retreu a la regidora 
que digui que continuaran treballant en el parc dels Tres Turons, quan, en realitat, des 
del darrer mandat fins avui, s’ha fet entre poc i res. Afegeix que el mateix passa amb el 
PGM del Carmel. Valora positivament la cessió del Casal Pirineus, ja que ha estat una 
cessió molt reivindicada per les entitats del barri de Can Baró.  

Expressa que defensen el comerç de proximitat i, per tant, estan absolutament d’acord 
amb el Pla d’acció comercial d’Horta-Guinardó, però opina que amb la pàgina web, 
amb la previsió d’alguna actuació a Urbanisme i amb l’impuls a les entitats, no n’hi ha 
prou, ja que el que necessiten els comerciants per tirar endavant és que no es plantegi 
cap reforma de Llei d’horaris comercials, que hi hagi compensacions quan estan 
afectats per obres, i que s’acabin els equipaments importants que hi ha a les àrees 
comercials com l’illa UA3 del Mercat del Guinardó, que finalment sembla que tira 
endavant, però que ha costat molt de fer-ho.  

No entenen perquè es fa un pla comercial al Districte si l’alcalde Trias diu que està 
disposat a plantejar ampliar els horaris comercials en la zones turístiques i Horta-
Guinardó no és una zona turística. En aquest sentit, opina que qui es beneficia amb 
una ampliació d’horaris comercials són les grans superfícies que es poden permetre 
pagar uns sous irrisoris i que les persones treballin dissabtes, diumenges i les hores 
que facin falta, cosa que el petit comerç no pot assumir. Tampoc sap els mesos que hi 
ha més turisme a Barcelona, que és quan l’alcalde Trias diu que això es farà, ja que fa 
anys que es treballa la desestacionalització del turisme i no hi ha una estació turística 
concreta a Barcelona. Des d’aquesta perspectiva, defensen la descentralització i que 
el turisme arribi en diferents estacions de l’any, com està passant ara, però afirma que 
no defensaran un model que s’acosti al que tenen, per exemple, els Estats Units o 
França o Madrid, on hi ha carrers deserts i grans superfícies que els diumenges 
s’omplen de persones que hi van a comprar. Conclou dient que si volen fer un Pla 
d’acció comercial a Horta-Guinardó, que la regidora parli amb l’alcalde Trias i li tregui 
del cap les idees que té. Exposa que el comerç té molts valors positius, a part del fet 
de generar llocs de treball, com ara la millora de la seguretat als barris, perquè hi ha 
moltes persones als carrers, així com també potencia la conciliació laboral. 

En relació amb Educació, planteja el tema del dèficit de places d’ensenyament 
secundari públic en la zona d’Horta i Montbau, ja que considera que, quan passa el 
primer any, teòricament ja s’ha de preveure el nombre de places que es necessitaran 
l’any següent, cosa que no s’ha fet i això ha provocat que, per segon any consecutiu, 
molts nois i noies no puguin continuar la línia educativa que tenien plantejada. Esperen 
que això es resolgui i es faci un pla en el futur perquè no torni a passar. 

Per acabar, exposa el tema de la pobresa infantil i les conseqüències que això 
comporta. Admet que l’Ajuntament de Barcelona hi destina recursos, però constata 
que les dotacions pressupostàries no s’exhareixen perquè no s’informa adequadament 
i les persones no saben que poden accedir a aquests recursos. Per tant, demanen 
que, a part de posar els recursos sobre la taula, s’informi adequadament perquè 
tothom s’hi pugui acollir.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el rebuig del seu grup a 
la situació que es va produir en l’Audiència pública d’ahir i demanen, tant al president 
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com a la regidora, que no es tornin a permetre ni discursos, ni actituds racistes o 
xenòfobes en cap dels espais de participació del Districte. 

Insisteixen a fer un balanç negatiu d’aquests dos anys de mandat del govern del 
Districte. Consideren que cal redreçar el que fins ara ha estat un govern del Districte 
inoperant i passiu sense projecte ni un model de ciutat clar, que s’ha centrat més a 
respondre a determinats interessos privats que a cercar solucions per als barris i per a 
les persones del Districte. Concreta que el govern del Districte ha estat incapaç també 
de complir els seus compromisos i de defensar els interessos dels barris. Recrimina 
que han respost a qualsevol demanda veïnal amb un «ho estudiarem» o «hi estem 
treballant», però sense fer cap avenç després de mesos i mesos de bones paraules 
sense concretar en res. Conclou dient que continuaran insistint tant com calgui fins 
que el govern del Districte es decideixi a actuar o fins que un govern nou sigui capaç 
de donar alguna resposta als reptes que se li plantegen.  

Valora positivament els projectes que ha esmentat la regidora per donar a conèixer el 
Districte, però opina que són insuficients i no resolen el dia a dia de les persones. Li 
retreu que els cursos de capacitació que es fan en els centres cívics i que la regidora 
diu que són nous, en realitat, són els mateixos que es feien en el mandat anterior. 
També li retreu que torni a posar l’illa UA3 i el projecte del parc dels Tres Turons com 
a prioritats, ja que en dos anys no hi han esmerçat cap esforç. 

Considera que actualment als barris és prioritari resoldre problemes d’accessibilitat 
importants, amb solucions tècniques com escales o ascensors, ja que a molts llocs no 
n’hi ha prou amb posar baranes o paviment antilliscant, i també cal millorar el transport 
públic de barri i afirma que no s’hi val posar TMB com a excusa. En aquest sentit, diu 
que, amb l’orografia complicada que tenen els barris del Districte, no s’hi poden 
eliminar línies i parades basant-se en la rendibilitat econòmica sense tenir en compte 
les necessitats de les persones. Constata que als barris on han començat a implantar 
la xarxa ortogonal, les persones que hi viuen estan reclamant recuperar les parades 
eliminades que són fonamentals per a l’accessibilitat a aquests barris. Demana que 
escoltin i defensin les necessitats que els veïns i les veïnes han expressat 
reiteradament davant de TMB i davant de qui calgui, que és el que els pertoca fer com 
a govern del Districte. 

Pensen que també cal continuar actuant per alliberar els carrers de cotxes i recuperar 
espais per als vianants. Afirmen que hi ha greus problemes de manca d’aparcament a 
la majoria de barris del Districte i opinen que amb solucions provisionals d’habilitació 
de solars no n’hi ha prou, si bé reconeixen que estan fent algun esforç en aquest 
sentit. Creuen que cal repensar el sistema de construcció d’aparcaments perquè les 
persones puguin accedir a una plaça de pàrquing a un preu raonable i, en aquest 
sentit, pensen que l’opció de vendre els aparcaments municipals a una empresa 
privada va precisament en la direcció contrària.  

Opinen que tampoc no poden continuar obviant casos flagrants de famílies afectades 
pel planejament urbanístic. Demana que donin una solució a les famílies que han 
sol·licitat ser expropiades o reallotjades dels Tres Turons, que fa més de dos anys que 
ho estan reclamant. Concreta que no parlen d’executar el planejament, sinó de 
resoldre casos molt concrets de persones que no poden continuar vivint a casa seva 
en unes mínimes condicions i que els han demanat de manera reiterada una solució. 
Consideren que l’excusa que l’Ajuntament de Barcelona no té diners ja no és 
acceptable ni creïble, ja que l’equip de govern actual va trobar unes finances 
municipals sanejades i, a més, estan fent de creditors de la Generalitat de Catalunya.  
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Retreu a la regidora que el balanç que ha fet inclou fonamentalment obres ja iniciades 
o previstes en el mandat anterior, moltes de les quals són actuacions i activitats 
impulsades per entitats del Districte, les quals fan una feina certament lloable. Es 
lamenta que, fora d’això, les actuacions del govern municipal actual pràcticament es 
redueixen a manteniment i a actuacions provisionals.  

Conclou considerant que la gestió de govern és francament millorable i opina que, 
després de dos anys, les declaracions d’intencions i les bones paraules ja no 
acontenten ni convencen ningú, sinó que els veïns i les veïnes demanen fets i realitats 
i, fins ara, opina que és evident que el govern del Districte no ha estat a l’alçada. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, retreu a la regidora que gairebé totes 
les actuacions que ha esmentat són projectes de l'anterior legislatura com, per 
exemple, la plaça Vista Park, la urbanització de la plaça Maragall, l’aparcament de la 
plaça Salvador Allende i les obres de l’avinguda de l'Estatut, entre altres, mentre que 
les actuacions puntuals que el govern municipal actual ha executat han estat apedaçar 
els carrers, convertint-los en autèntics mosaics negres. 

Es queixa que l’impuls que han donat als centres cívics ha estat l’externalització de la 
seva gestió com ha passat amb el Centre Cívic Matas i Ramis. Vol saber el cost de les 
guies informatives sobre els diferents punts del Districte, ja que consideren que 
aquesta partida de diners es podria haver utilitzat per a serveis socials del Districte, 
així com també haurien pogut anar als serveis socials els 200.000 euros invertits 
banalment en el projecte del parc de les Portes de Collserola, que actualment està 
paralitzat. Pregunta a la regidora quan complirà els projectes que apareixen en el 
programa electoral del seu grup com ara la modificació dels PGM del Carmel i dels 
Tres Turons, entre d'altres.  

Constata que són a l'equador de la legislatura i, per això, consideren que ara no és 
temps d’estudiar i exigeixen al govern del Districte, com a responsable directe del 
Districte, que actuï i executi. Afirma que el que volen els veïns i les veïnes són realitats 
i, en aquest sentit, es queixa que cap de les propostes, precs, iniciatives que el seu 
grup va presentar i van ser acceptades per l'equip de govern s'ha dut a terme i li 
pregunta si encara les estan estudiant. Recorda que l’alcalde Trias va dir que totes les 
iniciatives proposades i aprovades en comissions i en plens serien executades i afirma 
que això no està passant en aquest Districte. 

Recorda que per mediació del seu grup es va aprovar un pla d'accessibilitat i espera 
que es dugui a terme, sobretot, després de l'aprovació per unanimitat d'una proposta 
del seu grup, en la qual s'insta el govern del Districte perquè faci una localització de 
punts d'accessibilitat complicada, sobretot, en carrers amb pendents pronunciades, 
especialment en els barris de muntanya. Fa avinent que una de les partides del 
pressupost del 2012 de 550.000 euros estava destinada a diverses actuacions en el 
Districte, de la qual indica que només s’han executat 372.000 euros, cosa que significa 
que encara queden 170.000 euros i, en aquest sentit, pregunta en què s’han gastat 
aquests diners, ja que, per exemple, en el carrer Labèrnia i els seus entorns no s’ha fet 
res. Li recrimina que afirmin que l’execució és del cent per cent, quan no és cert, ja 
que només n’han executat una part.  

Respecte al Turó de la Rovira, dóna a conèixer que els veïns i les veïnes no estan 
d’acord amb el projecte que els han presentat, ja que perden zona d’aparcaments al 
carrer Marià Labèrnia. Vol saber com està la situació i si es modificarà el projecte, una 
vegada consensuat amb els veïns i les veïnes, o el govern municipal continuarà amb el 
seu projecte original.  
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Relata la situació en què es troba el barri de la Teixonera de la manera següent: no 
han retirat les tanques de la parada del metro de la línia 5; l’ascensor s’atura sovint, 
cosa que complica la mobilitat de les persones amb algun tipus de discapacitat; hi ha 
plans urbanístics paralitzats i pals elèctrics d'èpoques passades i tercer mundistes; i 
també tenen problemes d'accessibilitat. Esperen que amb l'acord del seu grup amb el 
govern municipal, el barri de la Teixonera sigui un dels barris on es mitigui la falta 
d'accessibilitat, així com també confia que en els propers pressupostos del 2014, que 
es començaran a negociar a partir del mes de setembre, es tingui en compte a part del 
barri de la Teixonera, el de la Vall d'Hebron, el de Sant Genís dels Agudells, el de 
Montbau i el de Can Baró, entre d'altres. 

Transmet la preocupació dels veïns i de les veïnes del barri de la Font del Gos, perquè 
encara no s'ha formalitzat la situació dels 347 veïns i veïnes, i vol conèixer el pla de 
millora que el govern municipal va anunciar en el full de ruta del 2013. Recorda que 
aquest barri està afectat pel Pla Director de la Vall d'Hebron i està declarat com a zona 
forestal, i que el 2004, amb l'anterior govern municipal, es va comunicar als veïns i a 
les veïnes que haurien de desallotjar els seus habitatges i que es desplaçarien fins al 
barri de Font Baliarda, on es construirien habitatges socials, cosa que a data d’avui no 
s’ha fet i espera que els donin una resposta motivada.  

Estan totalment d’acord que l’activitat que fan a la plaça Pastrana és esportiva i 
pensen que aquesta plaça no és un lloc adequat per practicar-la. Admet que els 
Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Urbana estan fent actuacions per evitar el malestar 
del veïnat, però considera que són insuficients i que s’hauria d’actuar amb més 
celeritat. Denuncia novament l'estat, en què es troben els jardins Príncep de Girona, 
sobretot, pel que fa a les plataformes de fusta existents i les rampes que estan en un 
estat de conservació lamentable, cosa que pot provocar accidents a les persones 
grans.  

Per acabar, demana explicacions sobre el canvi dels senyals d'aparcament del carrer 
Camèlies, al costat de la Biblioteca Mercè Rodoreda, on es va treure la zona verda per 
posar-hi zona blava només per aparcaments d'autocars, cosa que redueix la zona 
d'aparcament per als veïns i els residents.  

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, comenta que com que en el darrer 
Plenari la regidora no ho va fer i els grups de l’oposició ho van mencionar, avui 
esperaven que fes un resum de la presentació del 13 de juny sobre el balanç dels dos 
primers anys de mandat al Districte, a la qual cap dels consellers del seu grup van 
poder assistir a causa de l’hora en què es va convocar. Critica que les actuacions i les 
intencions de futur que s’esmenten en l’informe són les que va iniciar el govern anterior 
en el darrer mandat, mentre que l’agenda del Districte posa en relleu que el teixit 
associatiu gaudeix de molt bona salut. 

Admet que el govern del Districte ha emprès alguna acció ben encaminada a l’hora de 
potenciar el comerç. Aclareix que de cap manera fan responsable al govern del 
Districte del fet que la taxa d’atur hagi augmentat un 8,4% en els darrers dos anys al 
Districte ni que les desigualtats als barris vagin augmentat, tanmateix consideren que 
les mesures adoptades no han obtingut massa bons resultats i, a més, la situació s’ha 
agreujat a causa del desmantellament de Barcelona Activa, que tants bons fruits havia 
donat. Opina que només amb el vídeo del Pla d’acció de comerç 2012-2015 i sense 
l’acompanyament de les accions necessàries per facilitar l’accés a les persones a les 
zones de comerç, sobretot, en els barris en què la mobilitat és difícil, no n’hi ha prou.  

Recorda que, en aquests dos últims anys, tampoc no s’ha iniciat cap nova escola 
bressol, ni cap escola de primària, ni de secundària, quan hi fan falta. Es queixa que 
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també han vist com han desaparegut les polítiques de Joventut en tots els seus 
àmbits, així com tampoc no hi ha hagut cap intent per tirar endavant el previst pla 
d’equipaments juvenils.  

Critica que les úniques inversions que s’han fet fins ara en transport públic han estat: 
el canvi de la línia del bus 10 per la V21, cosa que ha comportat la reducció de 
parades; l’eliminació total de la línia 32, que donava un servei excel·lent, sobretot als 
barris del Baix Guinardó, Guinardó i Can Baró; i s’han deixat fora de servei els festius i 
diumenges les línies 112, 114, 117 i 119, fent prevaldre per sobre del rendiment social 
que aquestes línies proporcionaven, el criteri del rendiment econòmic, malgrat les 
reivindicacions veïnals perquè hi tornin a posar aquest servei. 

Afegeix que la ciutadania pateix, des de fa temps, la paralització absoluta dels 
projectes transformadors dels PGM de Tres Turons i del Carmel, així com també s’han 
abandonat sense cap explicació projectes urbanístics anunciats en el seu moment com 
els projectes estrella del mandat com és el cas del projecte de les Portes de 
Collserola.  

Es queixa que en l’informe no s’esmenta la reivindicada remodelació de l’Escola 
Pirineus per convertir-la en casal de barri, ni tampoc la segona fase de la Unió 
Esportiva d’Horta, que s’havia d’iniciar el 2012, ni el manteniment de les instal·lacions 
esportives que són imprescindibles perquè alguns equipaments puguin continuar 
funcionant amb normalitat com és el cas del Camp de Futbol del Carmel. 

 Afirma que tampoc no s’ha donat a conèixer en els consells de barri les inversions 
prioritàries per reparacions o petites remodelacions en els barris, cosa que ha provocat 
que el barri de Sant Genís dels Agudells, a falta de resposta i actuació del govern del 
Districte a les seves reclamacions, organitzés una brigada veïnal per reparar un punt, 
en què algunes persones ja havien pres mal. Diu que la regidora ha parlat avui també 
de la celebració del cinquè aniversari dels casals de gent gran, però no els ha explicat 
el motiu pel qual va desaparèixer la «Primavera de la gent gran».  

Per acabar, comunica que en aquest moment el seu grup té sis precs, presentats el 
mes de juny del 2012, sense resposta, cosa que significa han sobrepassat el termini 
legal de 30 dies que el govern municipal té per contestar. Afegeix que aquesta també 
és una queixa dels veïns i de les veïnes que es cansen d’enviar escrits al govern i als 
quals no tenen resposta. Fa saber que el passat 10 de juny van enviar una carta a la 
regidora amb la proposta perquè aquest mes de juliol la seu del Districte acollís 
l’exposició dels alumnes del CEIP Mare Nostrum sobre l’aigua, i es queixa que només 
n’han rebut la confirmació de recepció i cap resposta. 

La regidora respon al senyor Martínez respecte a la celebració de la «Primavera de la 
gent gran» que l’important és que es vagin fent activitats, les quals s’han d’anar 
actualitzant i organitzant en funció de les demandes dels consells i de les taules de 
gent gran que hi ha a cada un dels casals, que són els que els van marcant el ritme. 
Pel que fa al Pla de comerç, afirma que totes les sessions de formació per als 
comerciants que han fet al Districte, i que han estat molt ben valorades, les han fetes 
amb Barcelona Activa, cosa que significa que encara hi continua tenint un paper 
important. Respecte a la manca d’escoles, diu que van inaugurar l’escola bressol del 
carrer Marina i que hi ha projectades la de l’illa UA3 i també la de la Llosa de la Vall 
d’Hebron; no obstant això, reconeix que se n’han de fer més, ja que les que hi ha 
actualment són insuficients, sobretot, si volen promoure la conciliació laboral i familiar. 
Tanmateix, afirma que no fan falta ni instituts ni escoles de primària com ho demostra 
el fet que han quedat places vacants, segons les darreres xifres de les inscripcions 
escolars.  
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Admet que queden temes pendents, però li replica que encara queden dos anys de 
mandat i que hi continuaran treballant. Li sorprèn que el senyor Martínez digui que no 
han fet balanç, ja que l’informe conté moltes actuacions que evidencien tota la feinada 
que han estat fent. També mostra la seva sorpresa pel fet que diu que no responen els 
escrits que els envien. Explica que, a vegades, les demandes que els fan els grups 
polítics per escrit són complexes, perquè no només depenen del Districte, sinó que 
també depenen d’altres àrees i, per tant, hi ha un procés intern que han de seguir per 
donar una resposta rigorosa. Assegura que el govern del Districte dóna resposta a tots 
els escrits que reben dels veïns i de les veïnes.  

En relació amb el projecte educatiu del CEIP Mare Nostrum, destaca que, fruit de les 
converses que han tingut amb aquesta escola, es va fer el projecte «La ciutat de 
l’aigua». Concreta que justament s’està cercant conjuntament amb l’escola el millor 
enclavament possible per aquesta exposició, a fi i efecte que hi tingui el màxim nombre 
de visitants. Respon, però, que el juliol és un mes complicat quant a les activitats i, per 
això, afirma que estan buscant el millor moment i espai per posar en valor la feina molt 
important de visualització i d’implicació amb el Districte i amb el barri d’Horta que ha 
estat fent aquesta escola. 

Contesta al senyor Conde que els canvis d’aparcaments al carrer Camèlies està 
vinculat a les millores d’accessos al Parc Güell i, més concretament, l’han fet per 
controlar que els autobusos no passin tots per la plaça Sanllehy i bloquegin la 
carretera del Carmel. Respecte a la Font del Gos, afirma que no és un tema fàcil, ja 
que molts veïns i moltes veïnes estan en fals i no tenen una cobertura de planejament 
per poder garantir casa seva. Tanmateix, fa saber que el govern del Districte s’ha 
reunit amb ells i han iniciat un debat per veure les solucions alternatives que hi ha. 
Assegura que intenten que aquella zona del Districte que, a vegades, sembla que ha 
quedat abandonada, no ho sigui i tingui, per exemple, un bon equipament per a 
l’Associació de Veïns.  

Informa que s’ha fet molta feina a la plaça Pastrana en temes de percepció i s’han 
aplicat un conjunt de mesures de caire urbanístic per facilitar que les persones tinguin 
una percepció de seguretat. Quant a la prevenció, dóna a conèixer que s’han 
identificat els elements i les activitats que es produïen a la plaça i han treballat amb 
tots aquests actors per conciliar els interessos i, en aquest sentit, afegeix que la 
valoració que en fan la majoria de persones i entitats implicades és positiva, tot i que 
reconeix que encara hi ha persones que no hi estan contentes. En relació amb els 
delictes que passaven a la plaça, fa saber que els cossos de seguretat han fet una 
feina important i assenyala que s’ha avançat molt en aquest sentit.  

Contesta a la senyora Mir que la presidència dels consells plenaris i de les audiències 
públiques, depèn del president, el qual es troba, a vegades, en una situació difícil per 
moderar el debat. Considera, però, que han de ser tots els grups municipals els que 
han de trobar la manera de canalitzar aquestes situacions per fer que els debats siguin 
civilitzats, productius, eficients i no els portin a atzucacs a vegades dialectals que el 
que fan és generar alarma i problemes de convivència en els barris. Creu que el 
Districte Horta-Guinardó sempre s’ha caracteritzat per ser un lloc tranquil, on les 
persones s’entenen independentment de la seva manera de pensar i, per tant, opina 
que no han de permetre que cap força política trenqui aquesta convivència. Conclou 
dient que estan oberts a trobar-hi solucions i esperen que no es tornin a produir fets 
com els que van succeir ahir a l’Audiència pública.  

Puntualitza que han organitzat les activitats per àmbits als centres cívics i que han 
prioritzat les que han considerat que eren més necessàries per a les persones del 
Districte, les han homogeneïtzat i les han fet a preus molt més accessibles. Explica 
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que les persones que han volgut fer alguna activitat han tingut informació de totes les 
que es feien tant en el seu centre cívic, com en el seu casal de barri de referència, 
com en un altre lloc del Districte, i remarca que aquesta coordinació de les diferents 
activitats no s’havia fet mai fins ara.  

També li sorprèn que li digui que no han fet res a l’illa UA3 i als Tres Turons, ja que 
han fet moltes actuacions i han pres moltes mesures. Considera que tampoc es 
correspon a la realitat el fet que el govern del Districte és incapaç de donar resposta a 
les demandes i pregunta a la senyora Mir en què no hi estan donant resposta. Li retreu 
que altres grups polítics han dit que creien que hi havia mancances, mentre que el 
grup de la senyora Mir encara no els n’ha dit res. Està d’acord que hi ha problemes 
d’accessibilitat i de mobilitat en el Districte i que han de millorar molt en aquest sentit, 
però assegura que hi estan treballant durament. Concreta respecte a la fusió de les 
línies d’autobusos 112 i el 185 que estan millorant i que, en aquests moments, estan 
treballant en totes les parades de la xarxa ortogonal.  

En relació amb la critica que li ha fet sobre que no atenen els afectats del PGM dels 
Tres Turons, puntualitza que el cost de les expropiacions és de 300 milions d’euros i 
recorda que estan fent una atenció personalitzada a cada un dels afectats que 
s’adreça al Districte i, a més, donen alternatives a les famílies i persones que estan en 
una situació social més precària. En relació a les persones que volen marxar, explica 
que, a vegades, no es poden generar diferències, sinó que s’ha de tractar tota la 
ciutadania igual, cosa que estan fent a través dels criteris que han establert. 

Agraeix al senyor Coronas la seva intervenció, perquè molts dels punts que ha 
destacat fan referència a la Casa Gran, cosa que significa que reconeix que en el 
Districte, d’alguna manera, van avançant i, per tant, se sent satisfeta per aquest 
reconeixement indirecte que els està fent. Li respon que estan treballant amb el tema 
de la desaparició del bus de barri. Assegura que no hi ha ningú que s’hagi quedat 
sense escolarització i que han donat resposta a totes les persones que ho 
necessitaven. Reitera que estan atenent els afectats del PGM dels Tres Turons. 
Comunica que han començat a treballar ja amb els veïns i les veïnes per veure com 
milloraran urbanísticament el cim del Turó de la Rovira. Concreta que els veïns i les 
veïnes estan participant en la definició del projecte de la segona fase de la museïtzació 
de les bateries antiaèries, el carrer Penyal, la Font d’en Fargues i el carrer Mühlberg.  

Respecte al Pla de comerç, demana que no es quedin només amb el vídeo, sinó que 
tinguin en compte que estan fent moltes actuacions com, per exemple, la plaça 
Maragall, la plaça Sanllehy, totes les activitats de promoció, la formació i la creació de 
dues associacions a Teixonera i a Sant Genís, entre d’altres. Insisteix que només hi ha 
hagut dues famílies del CEIP Mare Nostrum que no han pogut anar al seu centre 
adscrit, però assegura que els han atès i que hi han estat cercant solucions.  

Finalment, diu que donaran resposta sobre el tema de la pobresa infantil en les 
intervencions que es faran després, però considera que també haurien de destacar 
tota la feina que es fa des de l’Ajuntament de Barcelona en aquest sentit. 

El senyor Coronas li replica que no l’ha entès bé i puntualitza que no es referia al fet 
que la regidora o aquest Districte hagin fet molt bona feina i les coses dolentes es facin 
només a la Casa Gran, sinó que en uns quants plenaris la regidora ha tingut 
l’oportunitat de triar ser la regidora del Districte o la delegada del govern municipal i 
fins ara ha exercit més de delegada que de regidora. Comenta que encara li queden 
dos anys per replantejar-se si realment vol exercir el càrrec amb tot el que això implica, 
que és defensar els drets de totes les persones que viuen al Districte d’Horta-
Guinardó, més enllà d’excuses com TMB, la Casa Gran, la Generalitat de Catalunya o 
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l’Estat espanyol. Afegeix que la regidora té l’obligació de defensar aquestes persones, 
ja que és el territori on governa, però, pensa que això no ho ha fet bé i ho vol deixar 
ben clar. 

No comparteix tampoc algunes intervencions d’algun grup d’oposició com, per 
exemple, quan es parla que l’Ajuntament de Barcelona fa de creditor de la Generalitat 
de Catalunya. Admet que això és cert, però també reconeix que la Generalitat de 
Catalunya no té diners i, en canvi, s’ha d’atendre la ciutadania i, en aquest sentit, opina 
que si l’Ajuntament de Barcelona en té els ha de posar a disposició d’aquesta 
ciutadania que per alguna cosa la ciutat de Barcelona és la capital d’aquest país i, per 
tant, afirma que, segons la seva opinió, això no és criticable.  

Considera que el gran impagament que té aquesta ciutat i aquest país prové de l’Estat 
espanyol i, per això, diu que quan escolta el PPC fer les reivindicacions que fa, sent 
vergonya aliena, ja que pensa que és absolutament incoherent reclamar algunes 
actuacions en determinats barris quan el PPC està pactant amb el govern d’aquesta 
ciutat els pressupostos i les línies d’inversió. Afegeix que quan el PPC demana tantes 
inversions que apel·lin també als ens superiors que els han de donar aquests diners i, 
concretament, a l’Estat espanyol que governa el seu grup. 

Manifesta la seva preocupació sobre la situació que va passar ahir a l’Audiència 
pública i, sobretot, pel fet que es puguin emetre judicis de valors, ja sigui des del públic 
o en nom d’un partit polític o com a ciutadà individual. Pensa que aquests judicis de 
valors no s’han de permetre, perquè l’Administració és de tothom i, per tant, ha de 
vetllar perquè totes les declaracions es facin amb respecte i, personalment, opina que 
és intolerable identificar delinqüència amb un determinat origen de les persones. Per 
tant, demana, tant al president com a la regidora, que en futures ocasions siguin ferms 
amb aquest tema perquè és prou important.  

La senyora Mir replica a la regidora que molts grups municipals es repeteixen en les 
seves intervencions, perquè la passivitat del govern del Districte és flagrant. Diu al 
senyor Conde que ho tingui present per al 2014 i que no donin suport als pressupostos 
d’aquest govern, ja que no responen a les necessitats dels ciutadans i de les 
ciutadanes del Districte d’Horta-Guinardó. 

Respecte al Pla d’equipaments del Districte, pregunta si ja han renunciat a fer cap nou 
equipament o si pensen que no cal revisar el pla que van aprovar amb el consens de 
tots els grups municipals. Vol saber si faran les escoles bressol de l’illa UA3 i de la 
Llosa, que ja estaven previstes en el mandat anterior, i si seran de gestió pública.  

Pel que fa a les respostes de les preguntes per escrit, recorda que el govern municipal 
té l’obligació de respondre-les en un termini d’un mes i es queixa que estan esperant la 
resposta de preguntes presentades fa un any. Demana que comencin els 
planejaments de la Font del Gos i de la Teixonera 2 per donar solució a una situació 
de provisionalitat i d’afectació que dura ja molt de temps. Assegura que el seu grup els 
ha reiterat diverses vegades les mancances, les quals també són evidenciades 
constantment pels veïns i per les veïnes, però es queixa que el govern del Districte no 
els escolta.  

Finalment, quant al PGM dels Tres Turons puntualitza que li han dit expressament que 
no estan parlant de tirar endavant tot el planejament, sinó que estan parlant de tres 
famílies que van assistir a l’Audiència pública de l’anterior Ple i els van exposar la seva 
situació desesperada i els van dir que l’actuació personalitzada que els estaven donant 
ni els era útil ni els estava donant resposta.  
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El senyor Conde demana que no es fiquin amb el seu partit, perquè no governa al 
Districte, sinó que simplement van fer un acord amb el govern del Districte sobre les 
inversions, gràcies al qual s'han fet actuacions per tirar endavant molts projectes que 
estaven aturats. Es queixa que la regidora no li ha contestat sobre el cost de la guia 
informativa dels diferents punts del Districte com tampoc no li ha respost sobre quan 
es compliran els projectes que CiU té en el seu programa electoral sobre el PGM del 
Carmel i el dels Tres Turons. Afegeix que tampoc no li ha contestat sobre el carrer 
Camèlies.  

Afirma que el govern del Districte té un problema de falta de comunicació, ja que la 
convocatòria per a una taula de treball, una comissió de seguiment o un consell de 
barri no s’ha d’enviar un dia abans, sinó amb més temps. Afegeix que tampoc pot ser 
que enviïn les actes set mesos després d’haver fet la sessió corresponent. Finalment, 
pregunta com està el tema de la plaça Sanllehy, demana informació més concreta 
sobre la Masia Torre Garcini i vol saber quan començaran l’illa UA3.  

El senyor Martínez afirma que totes les persones dels casals amb les quals ha parlat 
van demanar que es celebrés la «Primavera de la gent gran» i que finalment, sense 
cap mena d’explicació, no es va fer. Reitera la crítica que les actuacions són 
majoritàriament les que vénen del mandat anterior i, en aquest sentit, manifesta la 
seva preocupació per la falta de noves iniciatives. Respecte al fet que el govern del 
Districte no dóna resposta als escrits, afirma que no s’ho inventen, sinó que això és el 
que els diuen els veïns i les veïnes i s’ho creuen, ja que el seu grup també pateix el 
mateix problema. Pel que fa al CEIP Mare Nostrum, transmet la preocupació d’una 
sèrie de famílies pel fet que el curs vinent no tenen plaça per als seus fills i filles a 
l’institut adscrit que els tocaria dins el Districte, cosa que es contradiu amb el que la 
regidora ha dit sobre que hi sobren places escolars.  

Denuncia el fet que va passar en el darrer Consell de Dones, en què hi va haver un 
enfrontament entre les persones assistents i la consellera, la qual pocs dies després 
va haver d’enviar un correu que semblava una disculpa i, en aquest sentit, diu que 
tenint en compte que la regidora del Districte també és la regidora de Dona, encara fa 
que tot plegat sigui més incomprensible.  

Per acabar, també denuncia el lamentable espectacle que ahir va succeir en 
l’Audiència pública. Pensa que tots els grups municipals, ja que tots són demòcrates, 
han de fer l’esforç per evitar aquestes situacions i buscar la solució perquè uns fets 
així no tornin a passar aquí.  

La regidora està d’acord que han de trobar una solució a la situació que va passar ahir 
i esperen comptar amb la complicitat de tots els grups municipals per trobar-la. 
Respecte al CEIP Mare Nostrum, insisteix que són només dues famílies i assegura 
que han estat ateses i que, finalment, han pogut anar a un institut del Districte, encara 
que no al seu institut adscrit.  

Pel que fa a l’illa UA3, fa avinent que s’ha de fer una feina prèvia abans de començar 
les obres, cosa que estan fent en aquest moment. Afirma que recuperaran la plaça 
Sanllehy i comunica que ara estan treballant amb els veïns i les veïnes el projecte 
d’urbanització per complir amb les seves necessitats. Reitera que atenen totes les 
persones que s’adrecen al Districte, tot i que afirma que segurament poden millorar 
aspectes de comunicació i, en aquest sentit, hi pren nota.  

Per acabar, sobre la crítica que la regidora fa més de delegada del govern municipal 
que de regidora del Districte, diu que evidentment es deu a les persones del Districte 
d’Horta-Guinardó i que la manera de demostrar-ho és complir amb el programa 
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electoral i amb el full de ruta, que és el Pla d’actuació del Districte. Concreta que avui 
ha fet balanç en la línia de complir amb aquest full de ruta, i afirma que en els dos anys 
que queden l’acabaran de complir.  

El president expressa que li amoïna molt la represa del feixisme a Europa, en general, 
però creu que aquí no ha arribat de la manera com ho ha fet en altres països de la 
Unió Europea, i creu que tots s’han de comprometre perquè això no passi aquí.  

Puntualitza que no té la potestat de no deixar parlar alguna plataforma o alguna opció 
política que està en situació de poder-ho fer, ja que això li pertoca a la justícia i no a la 
presidència ni d’aquest Plenari ni de cap altre organisme de participació municipal. 
Tanmateix, espera que ningú pensi que pugui tenir alguna cosa a compartir amb una 
força política que no fa altra cosa que desestabilitzar i promoure en la societat idees 
que són perillosíssimes. En aquesta línia, es compromet a tallar qualsevol persona que 
expressi qualsevol qüestió que pugui atemptar o que pugui ser subjecte de racisme, 
xenofòbia o, fins i tot, alenar el feixisme en el seu conjunt, tal com li han demanat tots 
els grups municipals.  

Demana també a tots plegats, tant als grups polítics com a les persones que 
assisteixen habitualment a les audiències públiques i als plenaris, que, a vegades, cal 
diferenciar entre, d’una banda, l’expressió política i expressa d’una idea racista, 
xenòfoba o feixista i, de l’altra, l’alteració emocional que algunes persones van mostrar 
ahir a l’Audiència pública. Comenta que ahir li va semblar que per l’excitació general 
que s’anava produint a la sala convenia una gestió més prudent que no fes més gros 
el problema i que evités mals majors. Recorda que van aturar l’Audiència pública una 
estona i, durant aquella estona, es va treure de la sala, de manera absolutament 
discreta i sense provocar més aldarulls, persones que havien impedit el 
desenvolupament normal de l’Audiència i, després, la van poder continuar.  

Per acabar, expressa el compromís inequívoc d’aquesta Presidència de no permetre, 
de cap de les maneres, expressions que atemptin ja no només contra l’ordenament 
jurídic i legal, que seria la seva obligació, sinó en particular contra aquells aspectes 
vinculats al racisme, la xenofòbia o el feixisme, però demana que li permetin conduir la 
situació segons com estigui l’ambient de la sala de la manera que li sembli més 
prudent perquè el problema no es faci encara més greu. 

El Consell se n’assabenta. 

C) Part decisòria: 

a) Propostes d’acord 

Informar favorablement, de conformitat amb allò disposat a l’art. 23.2.f) de la 
Carta de Barcelona, la modificació puntual de la disposició transitòria sisena, 
apartat 3, punt 3.1 del Pla general metropolità a l’àmbit del municipi de 
Barcelona, d’iniciativa municipal.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, presenta la proposta d’acord. 
Exposa que aquesta modificació té com a origen la Modificació del Pla general 
metropolità sobre la definició i la regulació de la nova zona hotelera clau 10, i la 
determinació dels sòls que afecten per a aquest ús.  
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Explica que va ser una resolució de la Generalitat de Catalunya, de 6 d’octubre de 
1989 i que la clau hotelera 10 es va pensar en clau olímpica, en dotació hotelera de 
tres i més estrelles, amb una capacitat mínima de 150 habitacions, lligada als eixos 
principals de la ciutat i també a instal·lacions complementàries per a usos col·lectius 
com congressos, convencions, espectacles, activitats culturals, recreatives i similars.  

Dóna a conèixer que dins aquest planejament es van decidir 12 localitzacions per fer 
aquesta dotació hotelera a la ciutat de Barcelona, que, finalment, van donar lloc a 9 
hotels. Concreta que en el Districte d’Horta-Guinardó hi ha l’Hotel Alimara, a la Vall 
d’Hebron, amb una escriptura amb data 7 de maig de 1991, construït en solars 
municipals, amb un dret de superfície, i es va estipular el cànon corresponent. 

Constata que, després de més de 20 anys, actualment hi ha una necessitat de 
renovació i millora de l’hotel, que comporta unes importants inversions i, com a tal, es 
proposa una modificació de planejament dins la legalitat vigent, el punts més destacat 
de la qual és l’ampliació d’una concessió administrativa per un termini màxim de 75 
anys o bé per un dret de superfície per un termini màxim de 90 anys enfront als 50 
anys de termini màxim que hi havia abans. Destaca que aquesta ampliació de 
concessió ha de ser de mutu acord i s’han de prorrogar i modificar els contractes 
subscrits per adequar-los sempre a les condicions establertes en aquest planejament. 
Afegeix que entra dins la consideració d’aquesta ampliació el programa d’inversions 
efectuades o futures en funció del qual es justificarà la durada i la pròrroga que 
procedeixi.  

Remarca també que aquesta modificació permet l’aportació de sòl de substitució per a 
aquest sòl que està construït com a clau hotelera 10, que es podrà fer mitjançant una 
reparcel·lació voluntària, que seria discontínua l’aportació de nou sòl d’equipaments o 
de renovació urbana en transformació per substituir el que està en dret de superfície o 
en concessió. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta l’abstenció del seu grup, 
ja que hi ha alguns elements que no tenen prou clars i que els impedeixen votar-hi a 
favor.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot en contra del seu 
grup, ja que pensen que, abans dels Jocs Olímpics, la ciutat tenia un dèficit de places 
hoteleres i, per tant, tenia un sentit prendre mesures excepcionals per potenciar la 
creació d’aquestes places, mentre que actualment aquestes mesures ja no tenen sentit 
ni estan justificades.  

Admet que aquests hotels necessiten renovar-se per continuar, però diu que això ja 
s’estipula en les concessions que aquests propietaris dels hotels van acceptar en el 
seu dia. En aquest sentit, recorda que queden més de 25 anys de concessió i, per tant, 
pensen que els propietaris dels hotels han de ser capaços de mantenir les condicions 
dels hotels pels seus propis mitjans i, si no, sempre poden renunciar a la concessió o 
al dret de superfície que tenen i retornar l’hotel a la ciutat.  

Conclou dient que l’obligació d’aquest Ajuntament i del Districte és defensar els 
interessos dels ciutadans i no els interessos privats d’uns hotelers i, per tant, de cap 
manera els sembla admissible que s’allargui aquesta concessió sense cap 
contrapartida per a la ciutadania.  

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot a favor del seu grup 
perquè el tràmit administratiu pugui continuar, tot i que això no vol dir que el vot 



 

 76 

definitiu del seu grup hagi de ser favorable i, en aquest sentit, afirma que es 
pronunciaran en el tràmit d'exposició pública i de tramitació posterior.  

El senyor Raül Ortega i Serrano, del GMDPSC, expressa l’abstenció del seu grup, ja 
que pensen que aquesta ampliació s’ha fet sense dur a terme una avaluació 
econòmica de les repercussions que això pot tenir en els interessos municipals.  

Per tant, sol·liciten que s’inclogui una avaluació econòmica financera que justifiqui 
l’interès públic de la proposta, i que contingui una estimació del valor d’actualització 
pels diferents immobles que l’Ajuntament de Barcelona ha de rebre al final del termini 
vigent de la concessió o del dret de superfície i que s’estimi el valor d’actualització 
d’aquests immobles en cas que es prolongués el termini de concessió o del dret de 
superfície o que es dugués a terme una nova concessió o dret de superfície per termini 
equivalent.  

També demanen que la redacció de la normativa garanteixi que en cas d’alineació dels 
sòls qualificats de la zona de dotació hotelera, els actuals explotadors, per mitjà de 
reparcel·lació amb aportació de sòl qualificat d’equipament, aquesta concessió inclogui 
equivalència de valor, considerant la proposta urbana i la qualificació de la zona 
hotelera de l’actual bé de domini públic.  

El senyor Puelles puntualitza que el seu grup creu que tenir un hotel com l’Alimara, 
que està lligat als serveis hospitalaris de la Vall d’Hebron, és un interès de bé comú del 
Districte, generador de llocs de treball i de dinàmiques importants.  

S’informa favorablement la proposta amb l’abstenció del GMDPSC i del GMUpB, el vot 
en contra del GMDICV-EUiA i el vot a favor del GMDCiU i GMDPPC. 

Informar favorablement la proposta rebuda de la Ponència de Nomenclàtor, 
sobre la denominació de Jardins de Violant de Bar per als espais contigus 
situats entre la plaça de Meguidó i els carrers del Lledoner i de Natzaret, al barri 
de Sant Genís dels Agudells, al Districte d’Horta-Guinardó. 

Informar favorablement la proposta rebuda de la Ponència de Nomenclàtor, 
sobre la denominació de Parc de les Rieres d’Horta per a l’espai enjardinat de 4 
hectàrees, aproximadament, situat a l’avinguda de l’Estatut de Catalunya, al 
Districte d’Horta-Guinardó. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Ciutadania, Emprenedoria, Cultura i 
Promoció del Districte, presenta les propostes de la Ponència de Nomenclàtor. 

En relació amb la proposta del punt número 5, constata que dins el territori del Districte 
encara són visibles les restes de l’antic monestir de Sant Jeroni de la Vall d’Hebron, 
que dóna nom a la part del Districte que s’estén a la falda de Collserola. Exposa que 
fou un monestir de monjos jerònims, ubicat a l’antiga parròquia de Sant Genís dels 
Agudells, fundat a instància de la reina Violant de Bar, esposa de Joan I d’Aragó, amb 
una primera dotació de vuit monjos, vinguts del monestir de Sant Jeroni de Cotalba del 
País Valencià, i amb l’autorització per a la seva fundació del papa Climent VII el 1393. 
Fa un breu relat de la història del monestir destacant els moments següents: el 1397 ja 
estava gairebé acabat; el 1414 disposava de deu membres i una biblioteca apreciable i 
que depenien del monestir les parròquies de Sant Martí de Cerdanyola i de Sant Genís 
dels Agudells; el 1808 va ser saquejat pels francesos durant la guerra del Francès; el 
1820 van haver d’abandonar-lo durant tres anys; i el 1835, amb la desamortització de 
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Mendizábal, va desaparèixer com a comunitat monàstica i, a partir d’aquest moment, 
es va produir l’espoli i destrucció del conjunt arquitectònic. Indica que actualment ha 
desaparegut quasi en la seva totalitat, si bé encara es poden localitzar algunes restes 
a la vora de la carretera de l’Arrabassada.  

Fa una petita biografia de la reina Violant de Bar, explicant que va ser filla de Maria de 
França i de Robert I, duc de Bar i va ser educada a la cort del seu oncle, el rei Carles 
V de França, i també va estar envoltada per alguns dels autors catalanoaragonesos 
més coneguts del moment com Bernat Metge, que va ser el seu secretari, Sant Vicenç 
Ferrer, que va ser un dels seus confessors, i fra Francesc Eiximenis. Assenyala que la 
correspondència que s’ha conservat d’aquesta reina permet apreciar no només la seva 
participació en les tasques de govern del regne i l’adopció de la llengua catalana com 
a preferent, sinó també la qualitat literària d’algun dels seus textos. Remarca que, sens 
dubte, va tenir un paper molt destacat en l’impuls cultural de la corona 
catalanoaragonesa. Finalment, dóna a conèixer que Violant de Bar va morir el 3 de 
juliol de 1431, que va ser enterrada a la Catedral de Barcelona i, posteriorment, el 
1460, les seves despulles van ser traslladades definitivament al Monestir de Poblet. 
Comunica que la proposta del nom ha estat una iniciativa de l’Associació de Veïns de 
Sant Genís dels Agudells. 

Pel que fa a la proposta del punt número 6, destaca que l’aigua ha estat un element 
que al llarg del temps ha anat marcant la configuració dels onze barris del Districte 
d’Horta-Guinardó. Informa que el parc de les Rieres d’Horta està ubicat a la zona per 
on passava l’aigua dels torrents que baixaven de la serra de Collserola i on més avall 
es formava l’antiga riera d’Horta, que era el curs d’aigua més important del sistema 
hidrogràfic del Pla de Barcelona. Concreta que aquests torrents o rieres eren els de 
Montbau, Pomaret o Generet i el d’en Duran, que un cop s’unien aproximadament per 
on avui passa el carrer Juan de Mena, formaven la riera Marcel·lí, que anava a parar a 
l’actual avinguda de l’Estatut, on encara existeix el carrer amb el nom d’aquesta riera. 
Afegeix que un altre torrent era el de Cal Notari, que s’unia amb el d’aquesta masia i 
baixava pel carrer Jérez, a la vora de Can Blai, fins a confluir amb altres torrents a la 
zona de l’actual carrer Lisboa amb l’avinguda de l’Estatut, engrossint així el cabdal de 
la riera.  

Exposa que els actuals barris de la Clota i d’Horta, que rebien part d’aquestes aigües, 
es van convertir en un dels indrets més ben regats del terme i es van omplir d’hortes, 
safareigs, jardins senyorials i torres residencials, cosa que va fer que la riera d’Horta i 
el seu conjunt de rieres, torrents i rierols fossin un element molt important per a 
l’economia rural, indústries i oficis que necessitaven molta aigua: ferrers, bugaderies, 
pellaires, bòviles, fabricació de midó, entre d’altres.  

Destaca que la proposta de nom per a aquest espai com a parc de les Rieres d’Horta 
té un component històric importantíssim, però també és idoni perquè es troba al voltant 
d’un gran espai verd que acull en el seu interior un gran dipòsit pluvial amb capacitat 
per emmagatzemar 75.000 metres cúbics d’aigua en un recinte de 250 metres de 
longitud, el qual permetrà retenir les aigües pluvials de la part alta de la riera d’Horta. 

Conclou dient que el parc de les Rieres d’Horta és el nom proposat per a aquest gran 
parc de 4 hectàrees, que s’ha creat sobre el dipòsit d’aigües i que esdevindrà ben aviat 
un gran espai verd per als barris d’Horta, la Clota, la Vall d’Hebron, amb zones de jocs 
per a infants, espais perquè la gent gran hi pugui jugar a bitlles i petanca, i una plaça 
per fer activitats per a totes les edats durant la festa major o en altres dates. Comunica 
que la proposta del nom de parc de les Rieres d’Horta ha estat una iniciativa de 
l’Associació de Veïns i Veïnes d’Horta, i té tot el suport del govern municipal del 
Districte d’Horta-Guinardó. 
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S’informa favorablement les dues propostes amb els vots a favor de tots els grups. 

b) Proposicions dels grups municipals 

No n’hi ha. 

D) Part de control: 

a) Proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PSC:  

Que el govern d’aquest Districte, per tal de pal·liar aquesta malnutrició infantil 
detectada i denunciada, presenti un informe sobre els ajuts menjador del curs 
2012-2013 a Horta-Guinardó que inclogui aquelles ajudes que s’hagin tramitat 
fora del període de presentació de sol·licituds, tot instant el Consorci d’Educació 
de Barcelona perquè en les properes convocatòries d’ajuts menjador es 
mantingui el període obert per a la presentació de sol·licituds durant tot el curs 
escolar, fent al mateix temps la reserva econòmica extraordinària necessària que 
permeti cobrir el 100% del servei d’ajuts menjador en els casos de població més 
vulnerable, i apel·li a la responsabilitat de l’alcalde de Barcelona per tal que 
defensi de manera urgent, allà on pertoqui, una rebaixa de l’IVA. Reclami a la 
Generalitat de Catalunya el deute acumulat amb els ajuts menjador i estableixi 
mesures per detectar i intervenir sobre els nadons i infants no escolaritzats que 
presentin dificultat d’alimentació per tal ed garantir que tots els qui es troben en 
situació de vulnerabilitat puguin rebre 3 àpats al dia. 

La senyora Núria Galan Orriols, del GMDPSC, presenta la proposició. Exposa que han 
estat detectats casos de malnutrició específica i que, tot i que el 60% dels nens i de les 
nenes detectats ja estaven rebent ajuts de menjador escolar, s’ha demostrat que 
aquests ajuts no són suficients, alhora que el 40% restant han quedat fora del circuit 
normal de l’ajut de menjador. Assenyala que el problema rau en el fet que les beques 
de menjador només cobreixen entre els 3 i els 5 euros del cost del menú, i que moltes 
famílies, tot i rebre l’ajut, no poden afrontar la part que falta, ja que el menú costa 6,2 
euros, als quals se’ls ha d’afegir a més el 21% de l’IVA, aplicable als productes de 
luxe, cosa que és inacceptable perquè el menjador escolar és un servei de primera 
necessitat.  

Constata que a això s’afegeix que la Generalitat de Catalunya continua sense cobrir la 
part dels ajuts menjadors que li pertoca i és l’Ajuntament de Barcelona qui hi posa tots 
els diners. També remarca que, davant aquesta situació complicada, la gestió que 
estan fent AMPA, professors i direccions de centres els ocupa bona part d’una activitat 
que hauria de ser pedagògica, cosa que va en detriment de l’ensenyament, ja que han 
d’acabar resolent tots els temes de gestió i d’acompanyament dels Serveis Socials en 
aquests casos. Assenyala que hi ha una altra preocupació important que són els casos 
difícils de detectar dels nens i de les nenes que no estan escolaritzats i dels que no 
mengen a l’escola. Conclou dient que l’Administració municipal és la que ha de 
respondre de manera immediata a les conseqüències de la greu crisi econòmica 
actual, que avui ja han arribat malauradament a la població infantil. 
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El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que comparteixen l’essència de la proposició i perquè també presenten una 
proposició molt semblant, tot i que amb punts una mica diferents. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, ja que també presenten una proposició sobre la pobresa i l’alimentació infantil, i 
encara que creuen que és un tema que va més enllà de només l’àmbit escolar, també 
comparteixen que s’ha de treballar en l’àmbit de les beques de menjador. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot a favor del seu grup 
per coherència política i perquè van presentar a la Casa Gran i al Parlament de 
Catalunya proposicions semblants. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, del GMDCiU, expressa el vot en contra del seu grup, 
però matisa que no ho fan pel tema de la malnutrició infantil, que és un fet que 
preocupa molt al govern municipal, sinó perquè hi ha una gran barreja de conceptes i 
ordenar tot això és certament complicat. Recorda que en el Plenari de l’octubre del 
2012 ja es va informar del tema de beques de menjador; no obstant això, aporta una 
dada més sobre el fet que l’Ajuntament de Barcelona va incloure 2 milions i mig 
d’euros, a part de la dotació pressupostària que hi havia, per fer front a totes les 
demandes socials que hi havien hagut a l’inici de curs. Afegeix que també al llarg del 
curs l’Ajuntament de Barcelona ha fet una altra aportació de 264.000 euros per 
compensar les beques que s’havien donat per poder cobrir la diferència de quota de 
menjador que les famílies no podien assumir.  

Fa saber que el Consorci d’Educació de Barcelona ha atès totes les sol·licituds tant les 
presentades dins com fora de termini. Assegura que els Serveis Socials atenen 
tothom. Anuncia que la dotació econòmica per al proper curs estarà garantida i que ja 
la tenen prevista. Per acabar, demana a la senyora Galán que insti el seu portaveu a 
l’Ajuntament de Barcelona perquè doni suport als pressupostos i no bloquegi les 
dotacions pressupostàries que van adreçades a Serveis Socials. 

(El públic protesta.)  

Pel que fa a l’IVA, diu que és un tema que no és competència d’aquest Districte, ni de 
la regidora, ni de l’alcalde Trias i comenta que, en tot cas, és un tema que hauria de 
proposar el grup parlamentari de la senyora Galán a la Generalitat de Catalunya.  

La senyora Galán li replica que han d’augmentar els ajuts de menjadors escolars i han 
de cobrir el cent per cent de les necessitats, ja que actualment és l’única garantia que 
tenen moltes famílies perquè els seus fills i les seves filles facin un àpat al dia. Conclou 
pronosticant que arribarà un moment, en què l’Ajuntament de Barcelona, només amb 
el que posa, no podrà fer front a aquestes mesures. 

El senyor Fibla li respon que hi ha altres propostes en aquest sentit que es votaran a 
favor. 

S’aprova la proposició amb el vot en contra del GMDCiU i el vot a favor de la resta de 
grups. 

Del Grup del PPC: 

Restablecimiento de los servicios suprimidos en las líneas de autobuses del 
Distrito que garantice la movilidad de todos los vecinos. Restablecimiento del 
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bus del barri los domingo y días festivos. Revisar el diseño de las líneas de 
manera conjunta, de forma que los usuarios se puedan desplazar con facilidad. 
Optimizar recursos para ofrecer mejor servicio a los usuarios. Adecuar los 
horarios a las horas punta, así como aumentar la frecuencia de paso a algunas 
líneas y no solo aquellas que utilizan los turistas para subir al Parque Güell. 
Realizar controles de calidad del servicio; esta información será pública, por lo 
cual la podrán conocer los usuarios. Por todo ello, exigimos al equipo del 
gobierno del Distrito que recoja el modelo de transporte público realmente 
metropolitano y necesario en nuestro Distrito y toda la ciudad de Barcelona. 

La senyora Felisa Vila San Millán, del GMDPPC, presenta la proposició. Manifesta que 
el seu grup vol una ciutat, on el transport públic sigui una prioritat per a tota la 
ciutadania i, des d’aquest perspectiva, pensen que l'eficàcia del transport públic és un 
requisit indispensable per garantir la seva mobilitat, i consideren que els usuaris i 
usuàries requereixen que aquest transport sigui ordenat, segur i eficient. Per tot això, 
el seu grup denuncia la retallada de línies d’autobusos en el Districte, la reducció de 
parades i de freqüència de pas, i l'eliminació sistemàtica del bus de barri els 
diumenges i festius. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, manifesta que votaran a favor de la 
proposició amb la condició que es transaccioni el text; concretament que s’hi afegeixi 
el punt número 7 següent: «Instar el Govern de l’Estat a pagar a la Generalitat de 
Catalunya els 580 milions d’euros que deu en aquesta matèria.», ja que, si no, votaran 
en contra d’aquesta proposició.  

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, expressa el vot a favor del seu 
grup, ja que subscriuen i comparteixen les demandes que s’hi fan. Els demana, però, 
una mica de coherència a l’hora de demanar segons què i que allà on governen 
apliquin el mateix criteri. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que, tal com ho han denunciat repetidament en sessions anteriors d’aquest 
Plenari, consideren que, sobretot en moments de crisi econòmica, és primordial i de 
primera necessitat disposar d’un transport públic sense restriccions de cap mena. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, del GMDCiU, expressa l’abstenció del seu grup. 
Explica que el seu grup ha intentat transaccionar un text d’acord, ja que tot i que estan 
d’acord quan demanen optimitzar recursos, revisar el disseny de la xarxa i realitzar 
controls de qualitat, no ho estan en altres punts com són el restabliment dels busos del 
barri i de tots els serveis suprimits, ja que això crearia un caos increïble en la nova 
xarxa.  

Remarca que la nova xarxa d’autobús té un augment mitjà del 8,4% d’usuaris i 
usuàries, cosa que significa que han aconseguit més usuaris i usuàries dels que tenia 
la xarxa d’abans. També destaca que han augmentat les freqüències, les quals en els 
moments claus de més demanda estan entre els sis i els nou minuts. Respecte a 
auditar i controlar la qualitat del servei, dóna a conèixer els resultats d’una enquesta, 
en la qual més de 800 usuaris i usuàries han donat a la nova xarxa una puntuació d’un 
7,6 sobre 10, i que els aspectes que més valoren són l’increment de la informació del 
servei, la rapidesa, la freqüència i l’accessibilitat.  

La senyora Vila replica al senyor Puelles que no sap on ha fet aquesta enquesta ni 
d’on n’ha tret els resultats, però creu que no ho han preguntat ni als usuaris ni a les 
usuàries dels autobusos d’aquest Districte. Pel que fa a l’augment de persones que 
agafen els autobusos, opina que no és per la nova xarxa ortogonal, sinó per la gran 
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crisi econòmica actual que fa que cada vegada es deixen més els cotxes aparcats i 
s’opti pel transport públic. Respecte a la freqüència de pas, es queixa que la de la línia 
32 és de divuit, vint i trenta minuts. 

Finalment, explica que no s’han pogut posar d’acord amb CiU, ja que el que volia 
aquest grup era que traguessin de la proposició el text, en què demanen el 
restabliment dels busos de barri els diumenges i els festius, cosa que no poden fer, ja 
que han de defensar els interessos dels veïns i de les veïnes, i en aquest moment, les 
seves demandes són que circuli el bus de barri els diumenges i els festius.  

S’aprova la proposició amb l’abstenció del GMDCiU, el vot en contra del GMDUpB i el 
vot a favor de la resta de grups. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

El Consell Municipal del Districte d’Horta-Guinardó acorda: 

1. Que el Districte d’Horta-Guinardó faci un seguiment i detecció d’aquesta 
problemàtica en el seu territori, coordinant esforços amb la comunitat 
educativa, el personal dels centres d’atenció primària i els Serveis Socials, 
per aportar solucions als casos de desnutrició i malnutrició infantil, 
esmerçant els recursos necessaris de l’Ajuntament per garantir els tres 
àpats als infants i joves que ho necessitin. 

2. Que alhora des del Districte i des de l’Ajuntament de Barcelona es reclami 
a la Generalitat de Catalunya el mateix esforç pressupostari per pal·liar 
aquestes situacions de vulnerabilitat social. I que s’insti el Govern de la 
Generalitat de Catalunya a habilitar de manera urgent una partida 
extraordinària de l’ICASS destinada a becar places de colònies, casals, 
campaments i rutes per a l’estiu 2013 que permeti als nens i nenes gaudir de 
tres àpats diaris i de les mateixes oportunitats en el lleure que la resta 
d’infants que l’envolten. L’oferta de casals s’haurà de mantenir del 25 de 
juny fins al 12 de setembre.  

El senyor Antoni Salado Pérez, del GMDICV-EUiA, presenta la proposició, l’objectiu de 
la qual és que el govern del Districte es comprometi a trobar solucions a aquesta 
problemàtica. Exposa que la crisi econòmica, unida a la política d’austeritat dels 
darrers anys, ha comportat una reducció de les beques menjador i la limitació de 
l’accés a la renda mínima d’inserció, cosa que ha provocat un increment de la pobresa 
infantil a Catalunya que ja arriba al 26,4%, segons els últims estudis elaborats per 
diverses institucions i organitzacions i, en aquest context, constata que l’escola esdevé 
el principal suport de l’alimentació infantil i contribueix a la detecció de l’alumnat en risc 
d’exclusió social.  

Explica que, concretament al barri del Carmel, el 5% de la població escolar presenta 
indicis d’anar-se a l’escola sense haver esmorzat, i el 30% no fa una dieta saludable. 
Diu que si això ja és greu durant el curs escolar, la situació s’agreuja quan s’acaba el 
curs, ja que la gana no fa vacances. Considera que tot just acabat el curs escolar 
2012-2013, es fa necessari, fins i tot, prioritari socialment, garantir que aquesta 
població escolar continuï tenint cobertes les seves necessitats alimentàries, 
psicològiques i de lleure.  

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, expressa el vot a favor del seu grup. 
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El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, manifesta el vot a favor del seu grup. 
Tanmateix, diu que no poden contrastar la dada del 5% de la població escolar que van 
a l’escola sense esmorzar. Recorda que el 29 de maig de 2013 el seu grup va arribar a 
un acord amb CiU per a la creació, amb caràcter d'urgència, d'una partida d'1 milió 
d'euros per oferir beques de berenar i sopar als milers d'escolars de la ciutat, que 
segons un informe dels Serveis Socials de l'Ajuntament de Barcelona estan mal 
nodrits. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que aquesta proposta complementa la que el seu grup ha presentat, i perquè 
creuen fermament que el problema denunciat ha de ser prioritari sobre qualsevol altre, 
ja que de cap manera poden admetre ni consentir que a Barcelona hi hagi infants que 
no tinguin assegurats els àpats diaris. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup. 
En referència amb el primer punt, afirma que per a l’equip de govern és prioritària 
l’atenció a la infància, per la qual cosa en diferents òrgans de participació com, per 
exemple, en el Consell Escolar, es va crear una comissió que farà el seguiment de 
l’alumnat en situació de pobresa en el Districte i treballarà en contacte amb les AMPA i 
amb les direccions de les escoles. Afegeix que també en la Comissió de Seguiment i 
en el Consell de Barri del Guinardó van crear una de les comissions que treballen 
juntament amb les entitats de Nou Horitzó i Gresol, i tot això lligat amb els Serveis 
Socials de l’Ajuntament de Barcelona. Informa que Benestar Social ha fet una 
aportació a la FEDAIA de 4,5 milions d’euros, amb la condició que vagin destinats a 
beques per a tots els infants que ho necessitin.  

Per acabar, dóna a conèixer que aquest curs 2012-2013 al Districte s’han donat 346 
ajudes amb un valor pressupostari de 89.000 euros, cosa que significa un augment del 
58% respecte al curs anterior.  

El senyor Salado agraeix el suport de tots els grups municipals a aquesta proposició i 
diu a l’equip de govern que seguiran el compliment d’aquesta resolució. 

El senyor Fibla li respon que no n’hi ha cap problema. 

S’aprova la proposició per unanimitat. 

Del Grup d’UpB: 

El Consell del Districte d’Horta-Guinardó acorda:  

-Instar l’Ajuntament de Barcelona a implementar un pla especial contra la 
pobresa infantil que tingui en compte les garanties alimentàries i també 
l’accés a activitats extraescolars per als nens i nenes que es trobin en 
situació de pobresa. 

-Activar una campanya informativa al Districte d’Horta-Guinardó perquè totes 
les famílies coneguin amb l’inici de curs quines són les vies per a sol·licitar 
els ajuts i vehicular també la informació a través de les AMPA.  

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta la proposició. Exposa que 
és una realitat existent, que va creixent i que es reafirma en els informes de 
l’Ajuntament de Barcelona, els de Càritas i els de la FEDAIA, que evidencien que 
aquest país està als nivells de Romania o Bulgària en índex de pobresa infantil, cosa 
que és molt preocupant. 
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Més enllà de que es posin els diners i els mitjans sobre la taula, insisteix en el tema de 
la informació, ja que moltes vegades l’Ajuntament de Barcelona té partides 
pressupostàries assignades a un problema concret i resulta que, al final, no s’acaben 
gastant, perquè hi ha moltes persones que no se n’assabenten o no saben com acollir-
s’hi. Per tant, creuen que és molt important que la informació arribi al més aviat 
possible i tingui la màxima difusió perquè tothom s’hi pugui acollir. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que va en el mateix sentit de la proposició que ha presentat el seu grup. 

El senyor Manuel Conde i García, del GMDPPC, expressa el vot a favor del seu grup 
per coherència política, ja que també van presentar en el seu moment en el Plenari de 
l’Ajuntament de Barcelona una proposició en aquesta línia. 

El senyor Joan Martínez i Vendrell, del GMDPSC, manifesta el vot a favor del seu 
grup, ja que va en la mateixa línia i és un complement de les que ja s’han proposat 
abans i, a més, té en compte també les garanties alimentàries i l’accés a activitats 
gratuïtes extraescolars, així com el fet de vehicular i explicar les vies a seguir per rebre 
aquests ajuts. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, del GMDCiU, expressa el vot a favor del seu grup, ja 
que va en la mateixa línia que la proposta del GMDICV-EUiA i no com la d’altres grups 
municipals. Diu al senyor Coronas que no sap si al projecte li diuen «Pla especial 
contra la pobresa infantil», o si té un altre nom, però afirma que l’Ajuntament de 
Barcelona té les dotacions pressupostàries per garantir tots els ajuts en l’àmbit 
alimentari i també per cobrir les diferents necessitats en les activitats extraescolars 
dels nens i de les nenes que es trobin amb dificultats econòmiques o en situació de 
pobresa.  

Està d’acord que, atesa la situació de crisi que pateixen les famílies, l’Ajuntament de 
Barcelona no es pot permetre el luxe de deixar un euro al calaix que no vagi destinat a 
situacions d’acció social per aquestes famílies. També està d’acord que han de fer una 
campanya potent per arribar-hi a tothom i, en aquest sentit, assegura que cercaran els 
canals que siguin necessaris perquè la informació arribi a tothom que ho necessiti. 

El senyor Coronas manifesta la seva satisfacció pel fet que s’ha aprovat per unanimitat 
i diu que estarà més satisfet quan vegi que realment això es posa en marxa. 

S’aprova la proposició per unanimitat. 

(La sala aplaudeix.)  

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional  

No n’hi ha. 

c) Precs  

Del Grup del PSC: 

Que davant d’aquesta situació que dia a dia es va agreujant i a la que de moment 
no sembla que es busqui cap solució per arreglar-la, sinó tot el contrari, ja que el 
deute de la Generalitat amb l’Ajuntament va augmentant, el govern d’aquest 
Districte, com a part perjudicada per aquesta situació, insti el Sr. Alcalde que 
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exigeixi al Govern de la Generalitat que faci front al conjunt de deutes 
acumulats, als incompliments financers, retallades i demés obligacions 
financeres que la Generalitat de Catalunya té amb la ciutat de Barcelona.  

El senyor Joan Martínez Vendrell, del GMDPSC, formula el prec. Explica que 
Barcelona s’ha convertit en el banc bo de la Generalitat de Catalunya, i que a 30 de 
març el deute reconegut oficialment de la Generalitat de Catalunya a l’Ajuntament de 
Barcelona era de 225,32 milions d’euros. Afirma que si a aquest deute hi afegeixen el 
conjunt d’incompliments financers, retallades i altres obligacions financeres de la 
Generalitat de Catalunya amb la ciutat de Barcelona, el total del deute ascendeix ja a 
441,6 milions, amb l’agreujant que l’alcalde de Barcelona ha acceptat que la 
Generalitat de Catalunya retorni a la ciutat 25 milions en obres de competència 
autonòmica que ja estaven fetes des del 2011. 

El senyor Lluís Bou i Dalmau, conseller de Ciutadania, Emprenedoria, Cultura i 
Promoció del Districte, no li accepta el prec. Opina que el debat polític, quan aterra en 
temes econòmics, si no es fa de manera rigorosa i, en canvi, s’utilitza com una eina 
d’estratègia partidista, esdevé una font de desestabilització i incertesa d’un perill 
extrem per a qualsevol economia i es poden crear problemes financers allà on no 
existeixen.  

Aclareix que el deute de la Generalitat de Catalunya amb l’Ajuntament de Barcelona, 
des d’una perspectiva purament econòmica i financera, es troba sota un control total i 
absolut i no posa en dubte la forta estabilitat de les finances d’aquesta institució i la 
seva tresoreria, com ho prova el resultat de superàvit d’acord amb el sistema europeu 
de comptes, la fortalesa manifesta de la seva tresoreria amb diner líquid i l’últim 
informe de seguiment de pagament a proveïdors a data 31 de maig de 2013, que 
presenta un termini de pagament de 28 dies des de la data de recepció de la factura, 
tot això juntament amb les notes i els comentaris molt favorables a la gestió financera i 
la governança de l’Ajuntament de Barcelona de tres agències de rating.  

Pensa que qui s’entossudeixi a fer veure que les relacions econòmiques entre la 
Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Barcelona estan afectant les finances 
municipals estarà sembrant una percepció que pot ser molt perillosa per a una ciutat 
que està lluitant, amb totes les seves forces, per evitar el contagi financer i per 
esdevenir, de manera efectiva, motor de creixement i reactivació econòmica. 

Informa que el pendent de la Generalitat de Catalunya correspon a allò que es troba 
en situació de pendent de cobrament per part de l’Ajuntament de Barcelona a 31 de 
desembre de l’any anterior. Afirma que cal distingir entre el que és un deute vençut del 
que no ho és i, en aquest sentit, evidencia que allò que està pendent de cobrament 
d’anys anteriors, correspon a uns drets liquidats que formen part dels comptes de 
resultats dels anys anteriors. Conclou dient que el pendent de cobrament és una 
magnitud de tresoreria i no és una nova font de finançament paralitzat amb nova 
despesa. Fa avinent que quan l’Ajuntament de Barcelona cobri els drets de deute 
públic que té amb la Generalitat de Catalunya, incrementarà la seva posició de caixa, 
però mai no serà una nova font de finançament per a noves despeses corrents o de 
capacitat de capital.  

El senyor Martínez li replica que dir veritats no desestabilitza res, sinó que posa llum i 
fa que la ciutadania sàpiga exactament el que passa amb els seus diners, sobretot, en 
aquest cas. Lamenta que no li hagin acceptat el prec i que el govern municipal no 
s’hagi posat al costat de la ciutadania que veu amb molta preocupació com va 
disminuint la capacitat econòmica de la ciutat. 
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Del Grup del PPC: 

Se establezca el calendario para elaborar el plan de accesibilidad en 
colaboración con las entidades vecinales i ejecutar las medidas acordadas en el 
plan de accesibilidad. 

El senyor Carlos Torrubiano Blanco, del GMDPPC, formula el prec. Explica que la 
deficient urbanització dels barris del Districte, especialment els de la zona nord, 
suposa un problema important per a l’accessibilitat dels ciutadans amb mobilitat 
reduïda, així com per als vianants, en general.  

Fa avinent que el PPC, per permetre el desbloqueig de les inversions del 2013 a la 
ciutat de Barcelona, va acordar amb el govern municipal les següents partides 
d’inversió: 1 milió d’euros per a un pla d’accessibilitat i 550.000 euros per al 
manteniment, la il·luminació i l’accessibilitat als Tres Turons. Constata que actualment, 
les associacions de veïns, encara que són coneixedores d’aquestes partides 
d’inversió, desconeixen el calendari i les mesures d’accessibilitat que es realitzaran en 
els barris. Argumenta que formulen aquest prec, ja que ha passat ja el primer semestre 
d’aquest any sense haver tingut aquest pla d’accessibilitat. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Matisa, però, 
que la dotació pressupostària d’1 milió d’euros per al pla d’accessibilitat és per als 
anys 2014 i 2015, cosa que significa que no hi ha una despesa prevista per al 2013. 
Considera que no han de menystenir les activitats petites que fan i que expliquen a les 
comissions d’Urbanisme, ja que posen en valor el que demana la ciutadania que és 
millorar l’accés a l’espai públic i al seu habitatge. 

El senyor Torrubiano li replica que aquestes dades no són les que ell té, sinó que 
l’acord va ser per desbloquejar els pressupostos de l’exercici del 2013. Opina que el 
pla d’accessibilitat s’ha de temporitzar i, en aquest sentit, es queixa que encara no en 
saben ni el calendari ni el procediment que es farà.  

Critica que el govern municipal accepta sempre els precs, però que encara n’hi ha que 
estan pendents de resoldre com, per exemple, al carrer Montserrat de Casanovas que 
encara no s’hi ha fet res. Transmet les reclamacions dels veïns i de les veïnes sobre el 
carrer de Mare de Déu dels Àngels, entre Fastenrath i Sant Dalmir, que també s’hauria 
de beneficiar d’aquestes petites inversions del pla d’accessibilitat. 

El senyor Puelles li contesta que encara que acceptin precs, el govern municipal té un 
full de ruta, unes demandes dels veïns i de les veïnes i uns compromisos amb 
associacions i, en aquest sentit, diu que incorporaran aquest prec en el seu programa 
de rehabilitació i reurbanització. Tanmateix, afirma que el que no poden suposar és 
que perquè es faci un prec en un Plenari, aquest prec tingui una prioritat per sobre 
d’una demanda que s’ha expressat en un consell de barri, o en una comissió de 
seguiment, o en un IRIS que ha tingut els Serveis Tècnics del Districte. Conclou 
afirmant que quan accepten el prec, el posen en el seu full de ruta, cosa que no vol dir, 
però, que ha de ser de compliment immediat. No obstant això, diu que tindran el 
compliment de la urgència del prec que els demanen. 

El senyor Torrubiano diu que és una proposta amb dotació pressupostària i que 
s’hauria de fer. 
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Que el equipo de gobierno adopte las medidas oportunas para evitar posibles 
riesgos con las posibles lesiones a los alumnos tal y como les solicitaron las 
AMPAS en el Consell Escolar.  

El senyor Rafael Sánchez Cobo, del GMDPPC, formula el prec i argumenta que en el 
passat Consell Escolar va quedar reflectida la preocupació de diverses AMPA amb 
relació als gossos que estan solts al parc Príncep de Girona i el conseqüent risc amb 
què es troben els alumnes de les escoles properes quan hi van després de les seves 
hores lectives. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència, 
Joventut i Esports, li accepta el prec. Diu que aquesta pregunta la va respondre en el 
Consell Escolar, en la Comissió de Seguiment del Baix Guinardó i en el Consell de 
Barri del Baix Guinardó. Puntualitza, però, que va ser en el Consell de Barri del Baix 
Guinardó i no en el Consell Escolar, on van presentar un informe de la Guàrdia Urbana 
amb totes les denúncies i totes les actuacions que s’havien fet en el parc Príncep de 
Girona. Dóna a conèixer que es va informar a 192 propietaris de gossos i concreta que 
la Guàrdia Urbana va efectuar 8 denúncies. Conclou dient que continuen fent la 
campanya, així com també continua la presència de la Guàrdia Urbana al parc Príncep 
de Girona i, per tant, assegura que tot el que el senyor Sánchez demana ja ho està 
fent l’equip de govern.  

El senyor Sánchez fa saber que el seu grup n’havia fet un seguiment i que les 
persones implicades encara, a final de curs, estaven insatisfetes amb el resultat. 
Espera que amb el començament del proper curs la situació millori. 

El senyor Fibla li replica que no poden posar un agent de la Guàrdia Urbana darrere de 
cada gos i de cada propietari. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

Que el govern del Districte resolgui els greus problemes d’accessibilitat dels 
carrers Mare de Déu dels Àngels, especialment les escales des del carrer Sant 
Dalmir, i del carrer Lorda, especialment la connexió des del carrer Fastenrath. 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula el prec. Puntualitza que el 
seu grup entén l’accessibilitat de manera diferent i, des d’aquest punt de vista, 
manifesta que no els sembla malament que posin baranes, fitons i paviment 
antilliscant, però creuen que en alguns casos això és del tot insuficient i, per tant, 
opinen que calen mesures tècniques, ja siguin ascensors o escales mecàniques. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li accepta el prec. Comunica 
que al carrer Mare de Déu dels Àngels van posar baranes, que han estat ben 
valorades pels veïns i les veïnes. Dóna a conèixer que van fer un full de ruta i no es va 
definir, com una prioritat del barri, la instal·lació d’escales mecàniques o d’ascensors 
verticals en aquell punt, sinó que els veïns i les veïnes, que van fer el procés 
participatiu, van estimar que hi havia unes inversions més importants que aquesta. Per 
acabar, diu que continuaran abocant recursos als carrers Lorda i Mare de Déu dels 
Àngels, però també comunica que no hi ha prevista una instal·lació d’escales 
mecàniques i un ascensor en dates properes. 

La senyora Mir no comparteix l’argumentació, tot i que celebra que els acceptin el 
prec, perquè totes dues són demandes veïnals de fa anys, i entenen que suposarien 
una gran millora per unir el barri de la Teixonera des de la part baixa, concretament del 
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carrer Cortada, Coll i Alentorn, fins a dalt de tot del carrer Lorda. Recorda que hi ha un 
itinerari que són les escales de Santa Gemma i les escales del carrer Sant Dalmir i, en 
aquest sentit, considera que, amb aquestes dues noves solucions d’accessibilitat, no 
estan donant servei només a uns veïns i unes veïnes que no poden posar ascensor a 
la seva finca, sinó que donen servei a tot un barri per connectar des de la part baixa 
fins a la part alta. Per tant, demanen que ho estudiïn i que mirin si hi ha possibilitat 
d’incorporar aquestes actuacions de la manera més ràpida possible. 

El senyor Puelles insisteix que es va fer un procés participatiu al barri de la Teixonera i 
que es van definir prioritats i van marcar un full de ruta, que intenten complir, i en el 
qual els veïns i les veïnes no van determinar que aquesta fos una actuació prioritària a 
fer. Conclou que han de ser conseqüents i que si es creuen la participació, s’ho han de 
creure per a tot. 

Del Grup d’UpB: 

Que es dissenyi un procés participatiu, en el marc del Consell de Barri del 
Guinardó, per a determinar els usos del solar de Talleres Muñoz i culminar el 
procés amb una consulta ciutadana, també en el marc del mateix Consell de 
Barri. 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula el prec. Comenta que es 
queda amb l’última frase que acaba de dir el conseller de «si ens creiem la 
participació, ens ho creiem per a tot», ja que d’això va aquest prec. Argumenta que el 
solar conegut com a «Talleres Muñoz» del barri del Guinardó, ara ja és de propietat 
municipal i hi ha un acord municipal d’inversions entre el govern municipal i el PPC pel 
qual aquí s’han de fer equipaments esportius, amb la qual cosa no estan d’acord ni els 
veïns i les veïnes ni les entitats del barri. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, no li accepta el prec. Assegura 
que es creuen la participació, però afirma que es tracta d’un solar limítrof a tres barris 
del Districte i que incideix en tots tres, per la qual cosa pensen que el procés 
participatiu no es pot encabir només al barri del Guinardó, sinó que ha de ser més 
ampli, com tampoc no creuen que tot aquest procés participatiu hagi de culminar en 
una consulta ciutadana, sinó que hi ha altres mitjans de fer participació com han fet al 
carrer Ramon Casellas i a les placetes de Montbau, que han funcionat força bé i han 
trobat bona resposta dels veïns i de les veïnes. Conclou dient, però, que estan oberts 
a fer un procés participatiu als tres barris i a fer-ne la major difusió possible per trobar 
els equipaments necessaris per al barri del Guinardó i per als altres barris limítrofs. 

El senyor Coronas pregunta si es creuen una determinada participació, però no la 
participació més oberta. Considera que si creuen en la participació, han de creure en 
la seva màxima expressió, i arribar a fer una consulta en la qual la ciutadania pugui 
opinar, és aquesta màxima expressió.  

El senyor Puelles reitera que es creuen la participació, però no creuen que això culmini 
sempre en una consulta ciutadana, ni tampoc que hagi de ser en el marc només del 
Consell de Barri del Guinardó. 

Instar el govern municipal perquè, en el marc de la seva participació al Consorci 
d’Educació de Barcelona, es garanteixi la cobertura de la demanda d’escola 
pública al Districte per al curs 2014-2015, dins dels del centres d’educació 
secundària de titularitat pública del Districte d’Horta-Guinardó. 
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El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, formula el prec. Argumenta que hi 
ha hagut un problema en la preinscripció i inscripció de places de secundària en els 
barris de Montbau i Horta, amb un dèficit de places important, i encara que al final 
s’han recol·locat els alumnes, molts nens i nenes no han pogut continuar la seva línia 
educativa en l’institut que els tocava. Constata que això passa per segon any 
consecutiu, i es queixa que ja s’hauria hagut de preveure perquè no hi tornés a passar.  

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència, 
Joventut i Esports, li accepta el prec. Concreta, però, que actualment no hi ha cap 
dèficit de plaça pública en els instituts del Districte, ja que tenen 36 places vacants, 
cosa que significa que a dia d’avui està garantit l’accés de tot l’alumnat a una plaça 
pública. Aporta les dades que el 92% de l’alumnat del Districte ha optat al centre de 
secundària en primera opció, i que el 98% en primera i segona opció, que teòricament 
són els dos centres adscrits. Admet que hi ha hagut aquests tres casos, però afirma 
que s’han recol·locat en altres instituts del Districte. No obstant això, diu que 
probablement a curt termini hauran de buscar algunes solucions i augmentar els 
centres adscrits. Per acabar, fa saber que ell mateix en el Consell Escolar es va 
comprometre a convocar tots els grups municipals per analitzar les dades i fer una 
proposta al Consorci d’Educació de Barcelona. 

El senyor Coronas li agraeix l’acceptació del prec, però afirma que el problema existeix 
i es va plantejar en el Consell Escolar. Afegeix que es va dir que s’havien de buscar 
solucions i es va reconèixer que, per segon any consecutiu, hi havia hagut un dèficit de 
places en una zona determinada del Districte. Per acabar, diu que posin fil a l’agulla 
perquè no els torni a passar per tercer any consecutiu. 

El senyor Fibla insisteix que es va plantejar el problema de les dues famílies del CEIP 
Mare Nostrum que no van poder accedir a l’escola que tenien en primera i segona 
opció. Li repeteix que aquest govern municipal està obert a comentar totes les dades 
que puguin tenir sobre la taula i a buscar-hi les solucions. 

d) Preguntes 

Del Grup del PSC: 

Quines actuacions ha dut a terme personalment la regidora del Districte i el 
conseller d’Educació amb el Consorci d’Educació de Barcelona davant la falta de 
plaça dels nens i nenes del CEIP Mare Nostrum als IES adscrits al seu itinerari 
educatiu? 

La senyora Núria Galán Orriols, del GMDPSC, formula la pregunta. 

El senyor Jaume Fibla i Papaseit, conseller de Coneixement, Infància, Adolescència, 
Joventut i Esports, li respon, fent les puntualitzacions següents:  

En primer lloc, afirma que el que diu la senyora Galán sobre que els alumnes de l’ESO 
han d’acudir a altres instituts fora del Districte és perquè l’IES Josep Pla és del 
Districte de Nou Barris i té adscrit el CEIP Mare Nostrum que és del d’Horta-Guinardó. 
Afegeix que el procés de preinscripció de P3 funciona a persones d’influència i la 
inscripció de primer d’ESO funciona per centres adscrits.  

En el segon lloc, admet que tenen constància de la carta que l’AMPA va enviar al 
Consorci d’Educació de Barcelona, així com també els consta que el Consorci ha 
parlat reiteradament amb l’AMPA. 
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En tercer lloc, sobre el fet que en el darrer Plenari la regidora no va respondre a la 
senyora Galán respecte al CEIP Mare Nostrum, afirma que el 7 de maig no li podia 
respondre, ja que una vegada acabat el procés de preinscripció, els dies 27, 28 i 29 de 
maig hi va haver la Subcomissió de Garanties, i les llistes definitives es van publicar la 
primera setmana de juny. 

Informa que les actuacions que ha fet la regidora i ell mateix davant l’AMPA i el 
Consorci d’Educació de Barcelona són que el 7 de maig, en sortir del Plenari, es van 
reunir amb l’AMPA del CEIP Mare Nostrum i hi van començar a treballar. Dóna a 
conèixer que l’assignació de les 41 sol·licituds que el CEIP Mare Nostrum ha presentat 
al Consorci d’Educació de Barcelona ha estat la següent: 37 han estat assignades als 
instituts que tenien com a primera o segona opció; una família va decidir anar a un 
centre concertat; una es va assignar a un centre no adscrit perquè a la sol·licitud ho 
tenien com a segona opció; i dues es van assignar d’ofici a l’IES de la Vall d’Hebron. 

La senyora Galán li replica que el que li ha preguntat és exactament les actuacions 
que el senyor Fibla personalment ha fet davant el Consorci d’Educació de Barcelona, 
ja que el compromís que existia era de defensar el concepte d’escola de continuïtat 
com un dels valors inclosos en el projecte educatiu. Des d’aquesta perspectiva, reitera 
que li ha preguntat com havia acompanyat a aquestes famílies, que els han reclamat 
aquesta demanda de continuïtat amb la recollida de més de 350 signatures. 

Del Grup d’ICV-EUiA: 

Quines gestions i/o actuacions s’han dut a terme per recuperar la Torre Garcini i 
el Mas Ravellat Pla, de manera que puguin esdevenir equipaments públics 
oberts al barri del Guinardó? 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, formula la pregunta.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li contesta que estan en 
converses amb la propietat de la Masia Torre Garcini. Afirma que aquestes converses 
van per bon camí i es compromet que tan bon punt tinguin alguna novetat, li faran 
saber. Reitera que l’objectiu principal del govern municipal és conservar l’edifici i, a 
partir d’aquí, seran molt ambiciosos amb la resta de punts que s’han marcat. 

Quant al mas Ravellat-Pla, informa que estan en litigi amb els hereus i que han fet 
reunions amb els veïns i les veïnes per explicar-los el procés administratiu que hi ha 
en marxa. Fa saber que estan intervenint els Serveis Jurídics Centrals i els del 
Districte i diu que hi ha una anotació preventiva en el Registre de la Propietat que 
reconeix uns certs drets de l’Ajuntament de Barcelona envers la propietat. Es 
compromet a informar-los a mesura que vagi avançant aquest procés administratiu i 
judicial. 

La senyora Mir recorda que el seu grup va fer aquesta mateixa pregunta fa dos anys al 
govern municipal actual i es queixa que la resposta va ser pràcticament la mateixa. Li 
replica que en el mandat anterior també van mantenir converses amb la propietat de la 
Masia Torre Garcini i que també estaven ben encarrilades, cosa que significa que en 
dos anys no s’ha fet cap avenç. Opina que és molt preocupant que parlin de l’edifici 
com a prioritat i no diguin que els jardins són irrenunciables, quan és una de les 
demandes veïnals que s’estan fent. 
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Respecte al mas Ravellat-Pla, es queixa que continuen en litigi també exactament 
igual; en tot cas, celebraran que, a mesura que hi hagi més informació, els la facin 
arribar. 

El senyor Puelles li replica que si les converses en el mandat anterior haguessin estat 
ben encaminades, no hauria costat tant intentar arribar acords en aquests dos darrers 
anys de negociacions per part del govern municipal actual amb la propietat. Li recorda 
que el que havia el 2011 era una llicència d’enderroc de l’edifici.  

La senyora Mir diu que no entrarà en una discussió, però li recorda que hi havia un 
principi d’acord amb l’empresa Núñez i Navarro per fer una permuta de terrenys. 

e) Seguiment proposicions / Declaracions de grup 

Del Grup del PPC: 

Que el gobierno informe de las gestiones realizadas y el estado de ejecución 
dando cumplimiento a las propuestas presentadas por nuestro grupo municipal 
en plenarios anteriores.  

El senyora Felisa Vila del GMDPPC, presenta el seguiment de la proposició, que va fer 
el seu grup i que va ser aprovada per unanimitat, que consistia en la instal·lació dels 
senyals lluminosos a l'avinguda Verge de Montserrat perquè poguessin aparcar els 
vehicles a la nit i els caps de setmana. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li respon que fer ara aquesta 
obra de senyalització, que no es va incloure en el moment de fer la reurbanització del 
carrer, suposa una despesa econòmica molt important i té unes afectacions de 
mobilitat importants. Afirma que volen donar compliment a la proposició, però 
assenyala que han de prioritzar i, en aquest sentit, han cregut que hi ha actuacions 
que eren més urgents que aquesta.  

Insisteix que aquesta obra té una despesa i una afectació viària importants i creu que 
segurament es podria solucionar el problema amb mesures complementàries de 
senyalització horitzontal que podrien complir la tasca que es demana. Informa que 
posaran en comú les alternatives que hi ha així com el pressupost, a la propera 
Comissió d’Urbanisme, i que, després, hi prendran una decisió. 

La senyora Vila entén que és una despesa molt gran perquè en el seu moment no es 
va fer, però li retreu que han fet moltes vegades aquest prec i que el govern l’ha 
acceptat. Recorda que han fet una despesa molt gran a l’avinguda Mare de Déu de 
Montserrat per esborrar la zona verda, pintar la zona blava i fer la senyalització dels 
autocars que pugen al parc Güell i, en aquest sentit, creu que els turistes són 
importants, però els veïns i les veïnes també ho són. Per tant, li demana, ja que les 
despeses per als turistes estan fetes, que també facin les despeses per als veïns i les 
veïnes.  

El senyor Puelles creu que facilitar que els autobusos puguin desembarcar al carrer 
Camèlies i no col·lapsin els vials del Districte no és una despesa per als turistes, sinó 
que és una inversió per als veïns i les veïnes. Assegura que treballaran per fer la 
senyalització de l’avinguda de Mare de Déu de Montserrat de la millor manera 
possible, i li demana una mica de confiança. 
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Del Grup d’ICV-EUiA: 

Que el govern informi de les gestions realitzades i l’estat d’execució per donar 
compliment al següent prec presentat per aquest grup municipal i acceptat en el 
Plenari del Consell Municipal de Districte de 12 de març de 2013: 

«Que des del govern del Districte s’atengui cas per cas les famílies que 
queden afectades a la Riera d’en Marcel·lí i se’ls reallotgi en habitatges de 
lloguer social, permetent-los continuar pagant els mateixos lloguers que 
paguen actualment, sense cap limitació temporal.» 

La senyora Anna Mir i Acebrón, del GMDICV-EUiA, presenta el seguiment del prec. 
Comenta que en el darrer Consell de Barri de la Clota, la regidora es va comprometre 
personalment que, de manera immediata, es solucionarien els problemes d’humitats 
que hi ha en les finques de les famílies que queden afectades a la Riera d’en Marcel·lí, 
però es queixa que, de moment, no hi ha anat ningú ni s’ha fet cap tipus de mesura ni 
cap actuació. 

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, recorda que li van acceptar el 
prec amb l’esmena que això no era possible de fer perquè contravenia la Llei 
d’urbanisme. Informa que, conjuntament amb les diferents entitats i organismes que 
treballen en l’habitatge públic a l’Ajuntament de Barcelona, estan buscant una solució 
a mida per a cada un dels casos amb la finalitat de trobar un habitatge de lloguer a 
preu assequible per als veïns i les veïnes afectats. Conclou dient que quan tinguin 
alguna novetat, ja li faran saber. 

La senyora Mir puntualitza que el compromís que va prendre la regidora va ser 
resoldre els problemes d’humitats que hi ha en les actuals mitgeres dels habitatges.  

El senyor Puelles dóna a conèixer que s’ha instat la Junta de Compensació a realitzar 
les obres pertinents, cosa que va lligada amb una ordre d’enderroc que van sol·licitar i 
que els Serveis Tècnics ja ha concedit, i afegeix que això és un procés administratiu 
que tira endavant. 

Del Grup d’UpB: 

Que s’informi de l’estat del prec acceptat en el Consell Plenari del Districte 
d’Horta-Guinardó de març del 2013, amb el següent contingut: 

«Realitzar una obra de canalització de l’aigua que eviti la inundació del 
Torren de Cal Notari els dies de pluja». 

El senyor Jordi Coronas i Martorell, del GMDUpB, presenta el seguiment del prec que 
van presentar fa quatre mesos en aquest Ple.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, li contesta que van demanar 
un informe a l’empresa Clabsa, que gestiona la xarxa de sanejament de l’Ajuntament 
de Barcelona. Fa saber que en aquest informe es valoren tot un seguit de mesures a 
implementar, però no hi ha encara una valoració dels treballs, per la qual cosa no pot 
concretar més la resposta. Afegeix que tampoc no tenen encara la compatibilitat entre 
unes obres que s’han de fer a una zona forestal amb la base d’aquestes obres. Afirma 
que han de lligar un tema pressupostari i un tema de planejament, ja que evidentment 
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una actuació de sanejament ha d’estar lligada a l’ús i a la qualificació que té aquest 
terreny. Es compromet que quan tinguin informació d’aquestes dues fases, ja li faran 
saber.  

El senyor Coronas li replica que estaria bé saber-ho com més aviat millor, ja que allà hi 
viuen persones, independentment de la qualificació que tingui el terreny, les quals, 
arran de les pluges dels darrers dies, estan patint molt i, per això, no ho poden 
demorar massa. Opina que estaria bé posar una data aproximada sobre el moment, en 
què es decidirà si es fa o no i, en cas afirmatiu, saber també què és el que es farà. 

El senyor Puelles li contesta que el primer de tot era fer l’informe, que té un abast 
considerable i, després, vénen la segona i la tercera fases d’actuació, de les quals ja li 
aniran informant.  

E) Declaracions institucionals 

No n’hi ha. 

El president informa que, una vegada acabats els punts previstos a l’ordre del dia, hi 
ha una sol·licitud del senyor Pere Ferrer per fer una breu intervenció.  

El senyor Pere Ferrer, com a ciutadà, demana disculpes, perquè va rebre la 
convocatòria de l’Audiència Pública amb temps, però es va fer un embolic amb els dies 
1 i 2 de juny.  

El president li diu que està disculpat. 

El senyor Ferrer comunica al Districte que ahir va entrar una instància a la Casa Gran, 
en què demanava a l’alcalde Trias que desafecti el PGM del Carmel, ja que opina que, 
amb els diners que hi ha actualment, tardaran quaranta anys més en dur-lo a terme. 
Manifesta que no entén els matrimonis entre partits polítics d’ideologies diferents. Es 
queixa del copagament dels medicaments que han de pagar les persones pensionistes 
i proposa de pagar un euro per recepta i no per medicina que hi ha a la recepta. 
Demana que es restitueix la circulació de l’autobús 87 pel carrer Sigüenza, com ho feia 
abans, i recorda que han recollit 3.000 signatures de persones que així ho volen. Per 
acabar, pregunta si han arreglat la barana davant l’escola la Teixonera com van dir 
que ho farien.  

El senyor Gonzalo Puelles i García, conseller d’Urbanisme, Conservació del Patrimoni, 
Manteniment de la Via Pública, Mobilitat i Sostenibilitat, pren nota del tema de la 
barana i diu que després del Plenari es poden veure un moment per concretar quan 
aniran a mirar-ho plegats amb Serveis Tècnics i Manteniment. Pel que fa als 
autobusos 86 i 87, anuncia que convocaran una reunió abans de vacances amb 
Authosa per donar retorn de tot el que van sol·licitar tant el senyor Ferrer com les 
associacions i altres veïns i veïnes. 

La regidora està d’acord que, a vegades, els plans urbanístics queden desfasats 
perquè impliquen molt de temps i canvien les maneres de créixer de les ciutats o 
també d’entendre l’urbanisme. Recorda que s’han reunit amb el senyor Ferrer en 
diferents ocasions pel tema del PGM del Carmel. Afirma que les modificacions són 
complicades, bàsicament perquè les seves compensacions s’han de fer en el mateix 
àmbit d’afectació. Assenyala que el cas del senyor Ferrer és d’una envergadura 
important, però no és una situació precària que necessiti d’una implicació de tipus 
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social i, per tant, diu que, de moment, el PGM del Carmel és vigent i està en la 
situació, en què està. 

Respecte al que diu el senyor Ferrer sobre que no entén les estranyes parelles 
polítiques als districtes, explica que com que en les darreres eleccions municipals el 
govern municipal no va tenir majoria absoluta, van voler que hi hagués consens amb 
tots els grups municipals i, per tant, van obrir un cert debat perquè totes les forces 
polítiques poguessin quedar representades en les presidències dels districtes. 
Assenyala que és per aquest motiu que al Districte el president és del PSC i la 
regidora és de CiU. 

Creu que aquestes mesures de copagament s’han d’entendre en el sentit que 
pretenen suplir o disminuir el dèficit que hi ha en la sanitat pública. Afegeix que, per 
això, el Govern de la Generalitat de Catalunya demana que hi hagi una flexibilització 
de la capacitat d’endeutament i que, a més, aquesta capacitat d’endeutament sigui una 
mica més equitativa i que no hagin d’assumir les comunitats autònomes totes les 
retallades o tota la capacitat de reducció, sinó que el Govern central també s’hi ajusti.  

Conclou dient que aquesta situació reflecteix la que està vivint el país actualment, en 
què hi ha un dèficit històric, també de caràcter fiscal, amb Catalunya, cosa que té un 
impacte a l’hora de governar i de prestar els serveis als ciutadans i ciutadanes de 
Catalunya. 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, el president desitja un molt bon estiu a tots i 
aixeca la sessió a les 21.54 h. 

 

 

 

La cap del Departament de Serveis Jurídics-Secretaria   Vist i plau  
           El president 
           


